
 PROTOKÓŁ Nr XXIX/17

z obrad XXIX  sesji  VII kadencji Rady Gminy Lubasz

odbytej w dniu  30 czerwca 2017 roku godz. 14.00

Obradom sesji  przewodniczył Pan Paweł Strawa – Wiceprzewodniczący Rady Gminy Lubasz. Sesja

odbyła się w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu.

W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności. 

Ad. 1a        Wiceprze  wodniczący Rady Gminy na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 08 marca              

1990 roku o samorządzie gminnym otworzyła obrady XXIX sesji VII kadencji Rady Gminy Lubasz. 

Stwierdził, że na podstawie listy obecności na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest 10 

radnych i Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał (później dotarło jeszcze dwóch

radnych) . Następnie serdecznie powitał Wójta Gminy, Z-cę Wójta,  Skarbnika  i  Zastępcę Skarbnika.  

Ponadto powitał Pana Roberta Kierskiego Prezesa GZK, druha Stanisława Hermana Prezesa Zarządu 

Oddziału Gminnego OSP, wszystkich dyrektorów naszych jednostek organizacyjnych, sołtysów, 

radnych oraz pozostałych przybyłych na sesję. 

Następnie zapytał wszystkich gości przybyłych na sesję (nie dotyczy to osób publicznych) czy nie 

wnoszą sprzeciwu, aby ujawniony został ich wizerunek, ponieważ sesja jest nagrywana. 

Nikt z zebranych nie zgłosił sprzeciwu. 

Na Sekretarza obrad zaproponował kolejnego radnego z listy obecności Pana Zenona Koplina, który

wyraził zgodę aby być sekretarzem obrad. 

W wyniku głosowania, jednogłośnie Sekretarzem obrad został wybrany Pan Zenon Koplin. 

Ad.1b przedstawienie porządku obrad,

Wiceprzewodniczący stwierdził,  że porządek obrad został radnym doręczony przed sesją.  Wobec

braku uwag, porządek poddano pod głosowanie i przyjęto jednogłośnie. Porządek obrad przedstawia

się następująco:  

1. Sprawy regulaminowe:

a) otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad,
b)  przedstawienie porządku obrad,
c)  przyjęcie protokołu z obrad XXVIII sesji Rady Gminy 
d)  informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Lubasz podjętych w trakcie obrad                       



       XXVIII sesji
e) informacja o działaniach Wójta w okresie między sesjami 
2. Sprawozdanie z działalności Gminnego Zakładu Komunalnego Sp z o.o. w Lubaszu 
3. Podjecie uchwała w sprawie:
3.1. określenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego
oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania 
3.2.  zmiany uchwały  w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych  i  gimnazjum do nowego
ustroju szkolnego  sieci szkół  
3.3.  zmiany uchwały  nr  XXXIII/334/14 Rady Gminy Lubasz z  dnia  27 maja 2014 roku  w sprawie
ustalenia  wysokości  odpłatności  za  dodatkowe  usługi  świadczone  przez  przedszkole  prowadzone
przez Gminę Lubasz 
3.4. wyrażenia pozytywnej opinii na użyczenie części nieruchomości gruntowej stanowiącej  mienie
komunalne Gminy Lubasz
3.5. przyjęcia Regulaminu finansowania zadań z zakresu usuwania azbestu  i wyrobów zawierających 

azbest z terenu Gminy Lubasz

3.6.  zmiany uchwały  Nr XXV/252/13 Rady Gminy Lubasz z dnia 27 czerwca  2013 roku    w sprawie 
uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Lubasz 
3.7.zmiany uchwały nr XVIII/137/16  XVIII sesja 10 marca 2016 roku w sprawie sposobu świadczenia 

usług przez Punkt selektywnego zbierania odpadów komunalnych w Sławienku

3.8. zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych

3.9.udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Wielkopolskiego (chodniki)

3.10. zapłaty podatków stanowiących dochody budżetu gminy instrumentem płatniczym,              w 

tym instrumentem płatniczym na którym przechowywany jest pieniądz elektroniczny.

3.11. zmiany w budżecie

3.12. zmiany w WPF  

4. Interpelacje i zapytania radnych.

5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 

6. Wolne wnioski i informacje.

7. Zakończenie obrad

Ad. 1c przyjęcie protokołu z obrad XXVIII sesji Rady Gminy

Zabierając głos Pan Roman Gościniak stwierdził, że zapoznał się z protokołem z obrad XXVIII sesji, 

która odbyła się 16 i 30 maja 2017 roku. Protokół odzwierciedla  przebieg sesji. Zawnioskował             

o przyjęcie protokołu bez odczytywania. 

Radni nie wnieśli uwag i w wyniku głosowania protokół z obrad XXVIII  sesji przyjęto jednogłośnie 

bez odczytywania. 

Ad. 1d. Informacja o realizacji uchwał z XXVIII sesji   



Wiceprzewodniczący RG stwierdziła,że informację radni  otrzymali na posiedzeniu komisji. Zapytał

czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? W związku z tym, że  pytań nie było poddała informacje pod

głosowanie i przyjęto ją jednogłośnie.  Poprosił Wójta o informację 

    
Ad.1 e/informacja o działaniach Wójta w okresie między sesjami 

Zabierając głos  Wójt  Gminy powiedział  „Okres  między sesjami  wypełniła  intensywna praca  nad

realizacją ważnych zadań Gminy. Do najważniejszych z nich zaliczyć należą następujące zagadnienia:

1.Z  dniem  30  czerwca  2017  roku  kończy  działalność  w  budynku  położonym  przy  ulicy

Podgórnej  w Lubaszu Przychodnia Lekarska  Ewa Masiakowska  sp. z  o.o.  Nowym najemcą

lokalu będzie WEN – VITA NZOZ Małgorzata Pawelska – Wenda ul. Kasztanowa 5 , Ciszkowo,

64-700 Czarnków. Ze względu na konieczność dostosowania lokalu do potrzeb prowadzenia

działalności  –  lekarza  podstawowej  opieki  zdrowotnej  przychodnia  w  Lubaszu  będzie

nieczynna  najprawdopodobniej  w  miesiącach  lipiec  i  sierpień.  Wszyscy,  którzy  zechcą

skorzystać z usług WEN – VITA NZOZ mogą to uczynić w przychodni w Czarnkowie przy ulicy

Harcerskiej. Lekarze  przychodni  będą  także  świadczyć porady w trakcie  wizyt  domowych

u  pacjentów.  Pacjenci  będą  musieli  wypełnić  deklaracje  wyboru  świadczeniodawcy

udzielającego świadczeń z zakresu podstawowej opieki zdrowotnej oraz lekarza podstawowej

opieki zdrowotnej. Deklaracje dostępne będą w Urzędzie Gminy Lubasz na korytarzu przy sali

sesyjnej od 3 lipca 2017 roku w godzinach pracy Urzędu. W każdej wsi sołeckiej ,także w

Lubaszu,  wyznaczone zostały  terminy,  w których można  będzie  taką  deklarację  podpisać.

Mieszkańcy znajdą informację  na plakatach i  na stronie  internetowej.  Przejęcia od spółki

lokalu poprzez spisanie protokołu zdawczo – odbiorczego dokona komisja w dniu 3 lipca br.

Komisja  dokona  odczytu  liczników  energii  elektrycznej  oraz  zużycia  wody.  Na  podstawie

odczytu nowy podmiot, z którym Gmina zawrze umowę na wynajem pomieszczeń, dokona

przepisania tych liczników na poczet prowadzonej przez siebie działalności i również zawrze

umowy z podmiotami dostarczającymi te media. Przekazanie lokalu nowemu podmiotowi tj.

WEN – VITA nastąpi również komisyjnie po przyjęciu lokalu od spółki. Istotną sprawą jest

sprawa  dokumentacji  medycznej  pacjentów  przychodni.  W  tej  sprawie,  zgodnie

z obowiązującymi przepisami ustawy o prawach pacjenta i Rzeczniku Praw Pacjenta, Gmina

Lubasz  nie  jest  stroną.  Gmina  Lubasz  wynajmuje  jedynie  pomieszczenia  na  prowadzenie



gabinetów  lekarza  podstawowej  opieki  zdrowotnej.  Rozporządzenie  Ministra  Zdrowia

z 21 grudnia 2010 r. w sprawie rodzajów i zakresu dokumentacji medycznej oraz sposobu jej

przetwarzania  w  §  76  przewiduje,  że  w  przypadku  całkowitej  likwidacji  działalności

medycznej miejsce przechowywania dokumentacji określa ten podmiot. Tylko w przypadku,

gdy  inna  jednostka  przejmuje  zadania  likwidowanej  jednostki,  wówczas  oryginalna

dokumentacja zostaje przekazana nowej jednostce.  Procedura  ta dotyczy jedynie sytuacji,

w której spółka podjęłaby decyzję o przeniesieniu całej bądź części działalności, co w tym

przypadku nie ma miejsca. Zatem sprawa przechowywania dokumentacji leży w gesQi spółki

i podmiotu z którym spółka zawrze stosowną umowę. Może tym podmiotem być WEN – VITA

NZOZ Małgorzata Pawelska – Wenda Ciszkowo, ul. Kasztanowa 5, 64-700 Czarnków , jednak

w tym względzie Gmina Lubasz nie jest pośrednikiem. W tej kwesQi te obydwa podmioty

muszą  się  doporozumieć.  W  związku  z  zakończeniem  działalności  Przychodni  chciałbym

bardzo serdecznie podziękować jej właścicielce Pani Ewie Masiakowskiej za długoletni trud

opieki  nad naszymi  mieszkańcami.  Po tej  wieloletniej  pracy,  niech zasłużony wypoczynek

będzie rekompensatą , a zdrowie służy w spełnianiu swoich marzeń.

2.  Jednym z tematów dzisiejszej sesji Rady Gminy jest sprawozdanie spółki komunalnej Gminny

Zakład  Komunalny  spółka  z  o.o.  w  Lubaszu.  Informowałem  Państwa,  że  zleciłem

przeprowadzenie audytu w ramach nadzoru właścicielskiego w spółce. Audyt wykazał szereg

nieprawidłowości w działalności spółki. Są to takie zagadnienia jak :

- inwentaryzacja (brak prawidłowego jej przeprowadzenia)

- nienależycie ewidencjonowany majątek, brak podpisanej odpowiedzialności

   materialnej, złe jego zabezpieczenie, zły obieg dokumentów,

-  zła  struktura  organizacyjna  a  w  zasadzie  jej  brak  (główny  księgowy  nie  może  byćż

prokurentem), zbyt mała obsada pracowników, 

-  brak  załączników  do  regulaminu  wynagradzania  (taryfikatory),  regulamin  nie  został

przedstawiony pracownikom,

- nie uregulowana sprawa przydziału środków i odzieży w ramach bhp,

- nie funkcjonuje instrukcja kancelaryjno- archiwalna,



- brak uregulowań w zakresie ochrony danych osobowych

- nieodpowiednie lokum ( za małe) dla biur spółki,

- złe funkcjonowanie kasy,

- brak reakcji na stwierdzenie ubytku 1000 litrów paliwa,

- brak przetargu na dostawę paliwa,

- zła egzekucja należności,

- zaniechanie naliczania odsetek,

-  złe uregulowanie  dotyczące  używania  własnego  samochodu do celów służbowych Prezesa,

delegacje podpisuje prokurent zamiast przewodniczącego rady nadzorczej,

- ustosunkowanie się do problemu zużycia paliwa i sprzedaży ciągnika,

- obszar do analizy stanowi polityka rachunkowości,

- weryfikacja nadgodzin,

- niedokładnie prowadzone karty drogowe,

-  GPS w samochodach (w jednym pojeździe brak)

- złe warunki przechowywania dokumentów archiwalnych

Są to aspekty, do których Rada Nadzorcza miała się ustosunkować. Do tej pory jednak ze względu na

to, że poprzedni Prezes złożył rezygnację z funkcji Prezesa i został odwołany z niej z dniem 30 maja

2017r. a obecnie przebywa na zwolnieniu lekarskim, takie wyjaśnienia nie wpłynęły. Rada Nadzorcza

ogłosiła  konkurs  na  stanowisko  prezesa,  który  wygrał  Pan Krzysztof  Tomczyk.  Obejmie  on swoją

funkcję z dniem 10 lipca br. 

3.      Cały czas trwają prace związane z prawnymi aspektami dotyczącymi pokruszenia gruzu na

gruzowisku  w  Sławienku  po  kontroli  Wojewódzkiego  Inspektoratu  Ochrony  Środowiska

Delegatura  w  Pile.  Jak  już  Państwa  informowałem  Gmina  Lubasz  otrzymała  zalecenia

pokontrolne.  Nie  zgadzając  się  z  zakwalifikowaniem  zgromadzonego  na  gruzowisku  w

pryzmie  pokruszonego  gruzu  jako  odpad  „Gleba  i  ziemia  zawierająca  substancje



niebezpieczne „, ze względu na znikomy promil udziału pokruszonego eternitu w pryzmie,

Gmina  złożyła  wezwanie  do Wojewódzkiego  Inspektora  Ochrony  Środowiska  o  usunięcie

naruszenia prawa. Niestety organ ten podtrzymał swoje stanowisko w tej sprawie. Obecnie

Gminie  pozostaje  skierowanie  sprawy  do  Wojewódzkiego  Sądu  Administracyjnego

w Poznaniu, co na pewno uczynimy. W naszym przekonaniu utwierdziła nas opinia prawna,

której wykonanie Gmina zleciła Kancelarii Prawnej Ziemscy i Partnerzy specjalizującej się w

dziedzinie  ochrony  środowiska.  Opinia  potwierdziła  nasze  stanowisko,  że  za  wyrób

zawierający azbest uznaje  się  każdy wyrób zawierający  wagowo 0,1% lub więcej azbestu.

Samo stwierdzenie  występowania  w odpadzie  potencjalnie  niebezpiecznej  substancji  jest

niewystarczające,  aby arbitralnie przypisać takim odpadom kod odpadu niebezpiecznego.

Odpowiedni kod odpadów – właściwy do odpadów niebezpiecznych lub odpadów innych niż

niebezpieczne,  zgodnie  z  Opinią  do  Dyrektywy  odpadowej  Unii  Europejskiej  należy

przyporządkować po dokonaniu oceny właściwości odpadów, co w tym przypadku w trakcie

kontroli  nie  miało  miejsca.  Nie  dokonano  bowiem  ustalenia  wagowej  ilości  zawartości

azbestu  w pryzmie.  Według  ustaleń  naszej  komisji  ,  po dokonaniu  obliczeń  w 2850  ton

zgromadzonego  gruzu  znajduje  się  1653  kg  eternitu,  co  stanowi  0,058%,  a  zatem  nie

przekracza wagowo 0,1% udziału w całości.  Zmiana zaszeregowania pryzmy ma kluczowe

znaczenie  w  sprawie,  dlatego  że  od  tego  zależy  sposób  utylizacji  gruzu  lub  jego

wykorzystania.  Gdyby  odpad  nadal  był  kwalifikowany  jako  odpad  niebezpieczny,  jego

utylizacja  musiałaby zając  się  specjalistyczna  firma,  a  koszty  byłyby ogromne.  Gdyby  zaś

uznać, że nie jest to odpad niebezpieczny, można go np. rozścielić na gruzowisku utwardzając

jego  powierzchnię.  Od  tej  kwalifikacji  zależy  także  wysokość  opłaty  za  gospodarcze

korzystanie ze środowiska, do wniesienia której począwszy od II półrocza 2011 roku Gminę 

Lubasz wezwał Urząd Marszałkowski. W przypadku odpadu niebezpiecznego opłata ta tylko

za  rok 2016 wynosi  985.000,-zł.  Gmina  nie  zgadza  się  ponadto z  tym,  że  to  do naszych

obowiązków  należy  opłata.  Owszem,  za  rok  2011,  kiedy  to  Gmina  samodzielnie

administrowała  składowiskiem  ,  należy  do  zadań  Gminy.  Ale  od  początku  2012  roku  ,

administracja i obsługa składowiska oraz gruzowiska zajmował się Gminny Zakład Komunalny

sp.  z  o.o.  w  Lubaszu  i  to  do  obowiązków  spółki  należały  sprawy  dokonania  opłat  za

gospodarcze korzystanie ze środowiska. Ponadto należy ustalić, jakie ilości w poszczególnych



latach  oraz  dobach w tych  latach zgromadzono  na  terenie  gruzowiska,  co  wobec  braku

prowadzenia przez spółkę ewidencji przyjmowanych odpadów jest niezwykle trudne. Od tej

informacji  zależy  wysokość  kary  administracyjnej,  jaka  niewątpliwie  zostanie  nałożona  w

związku z niewykonaniem obowiązków sprawozdawczych i nie prowadzeniem przez spółkę

ewidencji odpadów. Jak widzicie Państwo, sprawa ma wiele wątków, jest trudna. Jesteśmy

jednak zdeterminowani w obronie naszego interesu, interesu naszych mieszkańców, gdyż, co

z całą odpowiedzialnością podkreślam, nie zlecaliśmy pokruszenia eternitu, a gruz , który

miał być wykorzystany na naszych drogach, dla poprawy warunków poruszania się po nich

naszych  mieszkańców.  Taki  sam  scenariusz  przecież  przebiegał  w  2014  roku  podczas

poprzedniego kruszenia gruzu, tylko że dziś nawet trudno wobec braku dokumentów ustalić

kto i na jakie drogi wykorzystał pokruszony wówczas gruz.

4.      Azbest to jedna sprawa, która zabiera mnóstwo czasu. Drugą sprawą jest kontrola CBA , na

podstawie  doniesienia,  inwestycji  przebudowy  budynku  Nr  IV  Szkoły  Podstawowej  w

Lubaszu.  Przypomnę,  że  już  raz  także  na  podstawie  doniesienia,  inwestycja  ta  była

kontrolowana  przez  Urząd Zamówień Publicznych w Warszawie.  Kontrola ta nie  wykazała

żadnych nieprawidłowości. W tej chwili funkcjonariusze CBA ponownie sprawdzają obydwa

postępowania przetargowe. Po jej zakończeniu poinformuje o wynikach.

5.      Zmieniły  się  zasady  wycinki  drzew.  Osoba  fizyczna,  która  planuje  usunięcie  drzew  lub

krzewów, rosnących na należącej do niej nieruchomości na cele niezwiązane z prowadzeniem

działalności gospodarczej  będzie musiała  dokonać zgłoszenia.  Zgłoszeniu wymagać będzie

jedynie wycinka drzew, których obwód pnia, mierzony na wysokości 5 cm przekracza:

- 85 cm – w przypadku topoli, wierzb, klonu jesionolistnego oraz klonu srebrzystego,

- 65 cm – w przypadku kasztanowca zwyczajnego, robinii akacjowej oraz platanu klonolistnego oraz

50 cm – w przypadku pozostałych gatunków drzew.

Drzewa  o  mniejszych  obwodach  będzie  można  w  dalszym  ciągu  wycinać  z  prywatnych

nieruchomości  bez  konieczności  dokonywania  zgłoszenia.  Dane  dotyczące  drzewa  organ  będzie

musiał ustalić samodzielnie po dokonaniu jego oględzin. 

Zobowiązany jest on do dokonania oględzin w terminie 21 dni od doręczenia zgłoszenia. W toku

oględzin  organ  będzie  zobligowany  do  ustalenia:  nazwy  gatunku  drzewa  oraz  obwodu  pnia



ustalonego  na  wysokości  5  cm.  Po  dokonaniu  oględzin  organ,  może  w  terminie  14  dni  wnieść

sprzeciw. W przypadku jeśli organ nie wniesie sprzeciwu w powyższym terminie wnioskodawca jest

uprawniony do usunięcia drzewa.

6. W dniu 13 czerwca 2017 roku odbyło się w Urzędzie Gminy spotkanie z rolnikami i sołtysami

dotyczące "Bezpieczeństwa podczas prac polowych "oraz" Ochrony pracy kobiet i  dzieci w

gospodarstwie rolnym". Spotkanie zostało zorganizowane przez Komendanta Powiatowego

Policji  w Czarnkowie. Prelegentami, oprócz funkcjonariuszy Policji,  byli również pracownicy

Okręgowego  Inspektoratu  Pracy  w  Poznaniu,  oddział  w  Pile.  Rolnictwo  zaliczane jest  do

sektorów gospodarki, w których odnotowuje się największą liczbę wypadków przy pracy. Do

wypadku  dochodzi  najczęściej  wskutek  niewłaściwej  organizacji  stanowiska  pracy,

niestosowania  ochron  indywidualnych  przez  rolników,  nieostrożnego  zachowania  czy

niewłaściwego obsługiwania maszyn i zwierząt gospodarskich. Pozytywnym zjawiskiem jest

natomiast tendencja spadkowa, jeśli chodzi o liczbę nieszczęśliwych zdarzeń wśród rolników

indywidualnych, obserwowana już od wielu lat. W roku bieżącym Państwowa Inspekcja Pracy

kontynuuje działania prewencyjno-promocyjne zmierzające do ograniczenia liczby wypadków

przy  pracy  w  rolnictwie  indywidualnym.  Najważniejsze  z  nich  to:  wizytacje  gospodarstw

rolnych i miejsc prowadzenia prac rolniczych, a także szkolenia bhp dla rolników. Specjaliści

inspekcji  pracy  podejmują  ponadto  wielokierunkowe  działania  informacyjne

i  popularyzatorskie,  związane  z  bezpieczeństwem  życia  i  pracy  na  wsi,  dedykowane  jej

mieszkańcom, pamiętając jednocześnie o bezpieczeństwie dzieci oraz młodzieży, które jest

priorytetem wszystkich inicjatyw edukacyjnych.

      Rolnicy w całym kraju skorzystać mogą z bezpłatnego doradztwa oraz szkoleń bhp, a także

wziąć  udział  w  działaniach  prewencyjnych  PIP,  które  pomogą  ocenić  warunki  pracy

i wprowadzić zmiany podnoszące poziom bezpieczeństwa pracy w gospodarstwie.

7.      Miniony  okres  obfitował  w  wiele  wydarzeń  rekreacyjno  –  sportowych  i  innych.

24 czerwca 2017r. strażacy z Ochotniczej Straży Pożarnej w Jedrzejewie świętowali 90-lecie

istnienia jednostki, która od chwili powstania czynnie włączyła się w nurt życia społecznego

i kulturalnego. Na przestrzeni tych lat druhowie brali udział w uroczystościach kościelnych,

podnosząc  tym  samym  ich  rangę  i  narodowy  charakter.  24  czerwca  2017  był  dniem,

w  którym  mogliśmy  przypomnieć  zasługi  tej  jednostki.  Strażacy  oraz  zaproszeni  goście



rozpoczęli uroczystość od mszy świętej, którą prowadził ks. Proboszcz Andrzej Magdziarz i ks.

Symplicjusz Nowak, w kaplicy w Jędrzejewie. Następnie została poświęcona wyremontowana

salka strażacka. Historię jednostki w imieniu Prezesa Benedykta Koriakowskiego przedstawił

druh Patryk Rembacz. Zasłużonym druhom wręczono odznaczenia. Wspomnieniami podzielił

się najstarszy strażak tej jednostki druh Stefan Styczyński. Mówiąc już o druhach strażakach,

to tradycją  jest,  iż  co roku odbywają  się  w Gminie  Lubasz  Gminne Zawody Pożarniczo –

Sportowe. W tym roku zawody odbyły się w Stajkowie gdyż ich organizatorem była jednostka

OSP Stajkowo. Do rywalizacji stanęły jednostki OSP z terenu naszej gminy tj. Lubasz, Krucz,

Stajkowo, Kamionka, Jędrzejewo, Prusinowo i Sokołowo. W zawodach wzięły również udział

drużyna  dziewcząt  w przedziale  wiekowym  12-16  lat  oraz  kobiety  od  18  lat.  Zawodnicy

walczyli o zwycięstwo w dwóch konkurencjach: biegu sztafetowym i ćwiczeniach bojowych.

Aby  wygrać  trzeba  było  wykazać  się  dużą  sprawnością,  precyzją,  zaradnością  i  co

najważniejsze zgraniem w drużynie. Niezwykle widowiskowe były ćwiczenia bojowe. Młodzi

strażacy musieli jak najszybciej połączyć węże strażackie z motopompą i strącić strumieniem

wody kołki. W kategorii SENIORZY I miejsce zajęła drużyna z Lubasza, II miejsce Sokołowo , III

–  Lubasz II.  W grupie CHŁOPCY 12 – 16 lat I  miejsce wywalczyła  drużyna z Lubasza, II  –

Prusinowo, III – Kamionka. W kategorii DZIEWCZĘTA 12 – 16 lat I miejsce zdobyła drużyna z

Sokołowa, II – Kamionka , III – Lubasz. KOBIETY od 18 lat brała udział również jedna drużyna z

Krucza w związku z czym uhonorowana została nagrodą. Nagrody pieniężne dla zwycięskich

drużyn ufundował Samorząd Gminy Lubasz.

8.      Również 24 czerwca mieszkańcy Dębego po raz kolejny spotkali się na boisku sportowym aby

wspólnie świętować Dzień Dębego. Uroczystość zainaugurowali: sołtys wsi Natalia Kosicka i radny

Kazimierz  Wicher,  którzy  powitali  zaproszonych  gości.  Szczególnie  miłym  akcentem  było

przywitanie nowo narodzonych i nowo zamieszkałych mieszkańców wsi. Nowym mieszkańcom

Dębego wręczono dyplomy. Dla dzieci przygotowano różne atrakcje – dmuchany zamek, zabawę

przy dźwiękach muzyki,  malowanie twarzy, malowanie kreda na asfalcie,  przejażdżka koniem.

Dzieci  mogły  sprawdzić  swoją  kondycję  podczas  różnych  konkurenci  sprawnościowych.  Dla

zwycięzców przygotowano atrakcyjne  nagrody.  Wszystkim dopisywały  dobre  humory podczas

świętowania przy smacznym poczęstunku. Mieszkańcy wspólnie biesiadowali do późnych godzin

nocnych przy dźwiękach muzyki.



     W tym samym dniu mieliśmy możliwość wysłuchania koncertu VII edycji Nadnoteckiego FesQwalu

Muzycznego „Piękny śpiew”. Na fesQwalu w lubaskim sanktuarium królował piękny śpiew. Jak

zwykle  organizatorem  fesQwalu  był  Pan  dr  hab.  Tomasz  Zagórski  –  dyrektor  artystyczny

Nadnoteckiego FesQwalu Muzycznego „Piękny śpiew”.

9.      Do Lubasza przyjechał pociąg osobowy,  który zatrzymywał się na dłużej  na każdej stacji

trasy  z  Poznania  do Lubasza  i  dalej  do stacji  Bzowo-Goraj.Organizatorem tego niezwykle

rzadkiego przejazdu na nieczynnej od wielu lat trasie było Stowarzyszenie Nadwarciańska

Kolej  Drezynowa  „Drezyniarz”,  przy  współpracy  z  samorządami  i  kolejarzami.  Akcję  taką

kolejarze  organizują  raz  lub  dwa  razy  do  roku.  W  tym  roku  pociąg  wyruszył  na  szlak  z

Poznania  przez  Oborniki,  Rogoźno,  Ryczywół,  Połajewo  do  Lubasza,  aby  świętować  "5"

urodziny  DREZYNIARZA.  Na  tą  okazję  obornicki  cukiernik  upiekł  okazały  urodzinowy tort,

który  na  stacji  w  Lubaszu  cieszył  podniebienia  uczestników  wyprawy.  Dobry  nastrój  na

lubaskiej stacji wspomagała muzyka Dj Mrówki. Przybyli pociągiem goście, głównie rodziny z

dziećmi,  udali  się  nad  jezioro  w  Lubaszu,  zwiedzili  także  lubaskie  Sanktuarium.  Dla

mieszkańców Lubasza pociąg odbył kurs do Bzowa-Goraju, była to piękna okazja pokazania

dzieciom, jak  kiedyś ich  rodzice  podróżowali  malowniczą  trasą  z  Lubasza  do Czarnkowa.

Oczywiście ten współczesny pociąg, który przyjechał do Lubasza, był nowoczesnym szyno-

busem, z atrakcjami dla dzieci.

10. 3 czerwca 2017 roku Lubasz stał się stolicą piłki ręcznej powiatu czarnkowsko - trzcianeckiego,

a  to  za sprawą Macieja  Małeckiego,  nauczyciela wychowania fizycznego Edukacji  Lubasz,

który postanowił wskrzesić spotkania z piłką ręczną , organizowane już naście lat temu. Do

Hali Widowiskowo - Sportowej w Lubaszu zjechały drużyny z Gimnazjów :Drawsko, Czarnków i

Lubasz oraz ze szkół ponadgimnazjalnych, które reprezentowały Liceum Ogólnokształcące w

Trzciance i Edukacja Lubasz. Hitem turnieju okazała się reprezentacja młodych kobiet, które

wystąpiły  pod  nazwą  Old  Girls,  a  stanowiły  trzon  reprezentacji  powiatu  czarnkowsko  -

trzcianeckiego w latach 2006 – 2007.

      Zawody składały się z dwóch części, pierwsza to mecze drużyn młodzieżowych w kategoriach

dziewcząt  i  chłopców.  Zanim  jednak  zawodnicy  rozpoczęli  swoje  zmagania  na  parkiecie

pojawiły  się  cheerleaderki  z  Gimnazjum w Lubaszu,  które swoim występem uatrakcyjniły



spotkanie.  Ideą  spotkań  z  piłką  ręczną  ma  być  propagowanie  tej  dyscypliny  w  naszym

powiecie.

11. W  niedzielę  4  czerwca  odbyła  się  II  edycja  Lubaskiego  Crossu  Szlakiem Bursztynowym.

Doskonałe warunki bazowe oraz malownicza i trudna trasa położona wokół Jeziora Dużego

zachęcają  do  organizowania  tego  typu  przedsięwzięć.  Pracownicy  lubaskiego  GOK-u

przygotowali  tego  dnia  dwa  dystanse  o  długości  5  i  10  km.  W  niedzielne  południe

wystartowało 164 zawodników. Rywalizacja  przebiegała w trzech kategoriach:  generalnej,

wiekowej oraz najlepszych mieszkańców Gminy Lubasz. Dzięki bardzo bogatemu wsparciu

sponsorów  na  najlepszych  w  tym  dnu zawodników  czekało  ponad  100  pucharów,  liczne

nagrody  rzeczowe  oraz  nagrody  finansowe.  Najliczniejszą  grupą  biegaczy  tego  dnia  byli

mieszkańcy Lubasza – czyli główne założenia organizatorów zostały spełnione - dotrzeć do jak

największej  części  lokalnego społeczeństwa i  zachęcić  ich  do aktywnego spędzania czasu.

Dużą reprezentacje tego dnia miały również miejscowości z: Czarnkowa, Chodzieży, Wronek,

Poznania,  Obornik,  Rogoźna  i  Krzyża  Wlkp.  Do  Lubasza  tego  dnia  zawitali  również

przedstawiciele  z  takich  odległych  miejscowości  jak:  Gorzów  Wlkp.  Warszawa,  Barlinek,

Lidzbark położony w województwie Warmińsko – Mazurskim czy Puławy - woj.  Lubelskie.

Najlepszymi zawodnikami w kategorii open 5 km z naszej gminy byli : Adrian Waszak , Maciej

Buśko  i  Bartosz  Szymanowicz,  kobiety  :  Daria  Waszak  ,  Monika  Strąk  i  Ewelina  Rosada.

W kategorii Open 10 km : Wojciech Michalak , Waldemar Kędzierski i Adam Derkowski.

12. Na zaproszenie Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury Pana Szymona Szweda przyjechał do

Lubasza  po raz  drugi  podróżnik  Roman Pankiewicz  z Krakowa.  W pracowni  GOK „Sztuka

z  natury’,  przy  symbolicznej  kawie  i  ciastku,  Pan Roman opowiadał  o  swoich przygodach

podczas podróży, a także o cyklu napisanych przez siebie książek. Tym razem opowiedział

zebranym słuchaczom o Islandii, w której przebywał ponad 5 lat.

13. W sobotnie popołudnie trzeciego czerwca mieszkańcy Stajkowa obchodzili swoje święto. Był

to już trzeci z kolei Dzień Stajkowa połączony z Dniem Dziecka. Impreza ta na stałe już wrosła

w kalendarz imprez naszej gminy. Złożono wiązankę kwiatów pod pamiątkową tablicą ppłk.

Zdzisława Orłowskiego. To właśnie upamiętnienie w formie tablicy tego mieszkańca Stajkowa

zapoczątkowało Dzień Stajkowa. Następnie przedszkolaki z przedszkola w Stajkowie w takt

latynoskich rytmów zaprezentowały swoje taneczne umiejętności. Przedszkolaki zostały za to



nagrodzone gorącymi brawami. Po występie milusińskich artystyczne talenty zaprezentowały

dwie  gimnazjalistki,  a  następnie  wystąpił  SebasQan  Pawlaczyk.  Już  na  wstępie  imprezy

Marian  Mirek  sołtys  wsi  i  radny  podziękował  wszystkim  sponsorom  za  pomoc

w  zorganizowaniu  tego  festynu  oraz  mieszkańcom  sołectwa,  którzy  pomagali  przy

zorganizowaniu Dnia Stajkowa 2017.Na uczestników festynu oprócz wyśmienitej pogody tego

dnia czekało wiele atrakcji. Całą imprezę umilał występ zespołu Echo Band z Goraju. Festyny

rodzinne organizowane są w innych miejscowościach jak chociażby Lubasz, Krucz czy Dębe,

Kamionka. Jest to dobry pomysł na spędzenie wolnego czasu. 

14.  05 czerwca 2017 roku odbyły się w Lubaszu obchody Gminnego Święta Ludowego. To jedno

z najpiękniejszych polskich świąt wyrosłe w tradycji  narodowej,  ludowej i  chrześcijańskiej,

które utrwaliło się w świadomości mieszkańców wsi  i  stało się jej niezbywalną spuścizną.

Jego początki łączą się z zaraniem Ruchu Ludowego w Polsce. Lubaskie obchody tradycyjnie

rozpoczęły  się  mszą  świętą,  którą  odprawił  proboszcz  parafii  ks.  Andrzej  Magdziarz.

Następnie uczestnicy  uroczystości  złożyli  wiązanki kwiatów pod tablicą upamiętniająca ks.

Antoniego  Ludwiczaka  –  patrona  Lubaskiego  Katolickiego  Towarzystwa  Uniwersytetów

Ludowych i twórcy pierwszej w Polsce katolickiej placówki oświatowej jaką był Uniwersytet

Ludowy w Dalkach. Delegacje złożyły również kwiaty na grobach Zygmunta Łączkowskiego

działacza  ludowego  oraz  Jerzego  Klawka  wieloletniego  prezesa  Lubaskiego  Katolickiego

Towarzystwa  Uniwersytetów  Ludowych.  Rekreacyjna  część  obchodów  odbyła  się

w przepięknej scenerii lubaskiego jeziora.

15.  29 i 30 maja 2017r. uczniowie naszego gimnazjum: Oliwia Thiel, Jakub Janas, Julia Magdziarz

i  Kacper  Magdziarz  wzięli  udział  w  gali  wręczenia  nagród  w  ogólnopolskim  konkursie

„Wspólna  przestrzeń-wspólna  sprawa”.  Projekt  zrealizowano  z  inicjatywy  Fundacji

Elektrownia  Inspiracji  w  ramach  konkursu  Alumni  Engagement  InnovaQon  FundaQon

i finansowano ze środków Departamentu Stanu USA. Uczniowie pod okiem opiekunki – p.

Magdaleny Janc – Węglewskiej i z wielką pomocą pana Marka Joachimiaka, stworzyli filmik,

obrazujący  bariery  architektoniczne,  które  utrudniają  życie  osobom  niepełnosprawnym.

Wybrali  nasze  gimnazjum.  Jak  się  okazało,  wybór  był  trafny,  bo  jak  na  budynek

kilkunastoletni,  ma  on  zbyt  wiele  barier.  Pierwszego  dnia,  po  przyjeździe  do  Gdańska,

młodzież  zwiedziła  Stare  Miasto,  po  czym  udała  się  do  Gdyni.  Najpierw  wzięli  udział



w  wernisażu:  „Przestrzeń  przyjazna  wszystkim”  .  Na  wystawie  po  raz  pierwszy  zobaczyli

projekt  lubaskiego  gimnazjum,  wykonany  przez  studentki  architektury  Politechniki

Poznańskiej,Ewę  Kamyszek  i  Joannę  Bartkiewicz.  Wykonana  koncepcja  wizualna  pokazała

6 barier  architektonicznych,  a praca studentek rozpoczęła  się  marcową wizytą  w naszym

gimnazjum. Projekt zrobił wrażenie na odwiedzających, pokazując możliwości projektowania

uniwersalnego.  30  maja  młodzież  wzięła  udział  w  konferencji:  „Przestrzeń  przyjazna

wszystkim – tworzenie modelu samorządowego”. Na początku głos w sprawie projektowania

uniwersalnego  zabrał  Prezydent  Gdyni  pan  Wojciech  Szczurek  oraz  Dyrektor  Centrum

Projektowania  Uniwersalnego  Politechniki  Gdańskiej  pan  Marek  Wysocki.  Mówili  oni  o

możliwych  zmianach  prawnych  w  kierunku  tworzenia  przestrzeni  zgodnej  z  założeniami

Konwencji  ONZ  o  prawach  osób  niepełnosprawnych.  Kolejnym  punktem  było  wręczenie

nagród. Grupa lubaska zdobyła III miejsce, a studentki za projekt „przebudowy” znalazły się

na I miejscu. 

16.  Zakończył się rok szkolny 2016/2017. Przed nami upragnione wakacje. Dzisiejsza sesja jest

doskonałym  miejscem  na  złożenie  podziękowań  całemu  gronu  pedagogicznemu  naszej

Gminy. W sposób szczególny pragnę podziękować jednak ustępującym dyrektorom naszych

szkół podstawowych : Pani Mirosławie Mańkowskiej, która pełniła obowiązki dyrektora Szkoły

Podstawowej w Lubaszu przez 10 miesięcy roku szkolnego 2016/2017, Pani Iwonie Łusiewicz

Dyrektorce  Szkoły  Podstawowej  w  Kruczu  oraz  Panu  Krzysztofowi  Dąbkowskiemu

Dyrektorowi  Szkoły  Podstawowej  w  Jędrzejewie.  Dziękuję  Państwu  bardzo  serdecznie  za

zaangażowanie w prace w szkole i lokalnym środowisku.

Z  dniem  1 lipca  br  stanowisko Dyrektora  Szkoły  Podstawowej  w Lubaszu  obejmuje  Pani

Wioleta  Zarzeczna,  której  życzymy  sukcesów  w  pracy,  satysfakcji  i  samozaparcia  w

organizacje nowej ogromnej szkoły podstawowej.

Z  dniem  1  lipca  2017  roku  funkcję  dyrektora  gimnazjum  obejmuje  także  Pani  Monika

Oleszczak,  której  stanowisko z dniem 1 września w związku z  włączeniem gimnazjum do

Szkoły  Podstawowej  w  Lubaszu  przekształci  się  w  stanowisko  V-ce  dyrektora  tej  szkoły.

Gratulujemy zwycięstwa w konkursie i życzymy wszystkiego najlepszego.

Z dniem 1 września br funkcję dyrektorów obejmują również :



- Pani Elżbieta Sobkowiak – dyrektor Przedszkola „BAJKA” w Lubaszu

- Pani Maria Grębka – dyrektor Szkoły Podstawowej w Jędrzejewie

- Pani Jolanta Młynarska – dyrektor Szkoły Podstawowej w Kruczu.

Obejmującym fotel  dyrektorski  życzymy również  owocnej  pracy,  satysfakcji  zadowolenia  i

sukcesów." 

Następnie  Wójt  złożył   ustępującym dyrektorom podziękowania,  a  nowo  wybranym akty

mianowania. Wszyscy otrzymali kwiaty i duże brawa z sali. 

Ad.2 Sprawozdanie z działalności Gminnego Zakładu Komunalnego Sp z o.o. w Lubaszu 

Głos zabrała Z-ca Wójta, która przedstawiła wnioski z kontroli. Stwierdziła, że pierwsza sprawa

dotyczy  regulaminów,  druga  zaś  rozliczeń  m.inn.  braku  rozliczenia  1.000l  paliwa.  Kolejna

dotyczy  braku przetargu na zakup paliwa.  Spółka, której  właścicielem jest  gmina ma wiele

wspólnego z jednostkami organizacyjnymi gminy wobec, której jest wiele obostrzeń. W pracy

urzędniczej bardzo ważną rolę odgrywa dokumentacja, by móc prawidłowo udokumentować

wydatki.  To,  że  na  delegacji  nie  ma wpisanego  celu  podróży dla  spółki  nie  ma znaczenia.

Jednak  w związku z tym, że  spółka posiada środki publiczne te sprawy są bardzo istotne.

Podobnie, jeżeli chodzi o przetargi czy też zawieranie umów wg ustalonych regulaminów.  W

spółce,  w której są środki publiczne muszą być określone jasne reguły – określona pewna

forma postępowania – nie musi być to przetarg, ale określony przejrzyście inny sposób wyboru

oferenta.  Następna  sprawa zauważona  przez  audytora  to  zaniechanie  naliczania  odsetek  i

wielokrotne wskazanie   złej organizacji spółki – małe zatrudnienie i  warunki lokalowe. Pani

audytor  mówiła  o  tym wielokrotnie  na  posiedzeniu  Komisji  RG.  Ponadto  wskazano na  złą

gospodarkę  paliwem  -  nienależytą  staranność  w  dokumentowaniu  rozliczeń  paliwa  oraz

archiwizacji  dokumentacji  (spółka  powstała  na  bazie  zakładu  budżetowego,  posiada

dokumenty  tego  zakładu).  Ponadto  sprzedaż  ciągnika  za  15  tys.  zł,  który  został

wyremontowany za 20 tys. zł. Zaznaczyła, że Wójt oczekuje na wyjaśnienia, które są trudne do

osiągnięcia, ponieważ były prezes przebywa na zwolnieniu lekarskim.  Zastrzeżenia dotyczyły

także zakupu koparki i  innych samochodów. Koparka,  która przez 2 rzeczoznawców została

wyceniona na wartość rynkową 18 tys. zł została zakupiona za 63 tys. zł (oczekujemy również

na wyjaśnienia) Są jeszcze inne obszary do wyjaśnienia takie jak wyjazdy służbowe Prezesa w



2016 roku (40 tys. zł)  –  z ich ilości wynika, że Prezes był  większość  czasu pracy na wyjazdach.

Wójt oczekuje wyjaśnień co do celowości        i zasadności tych wyjazdów.  To są zarzuty oprócz

wielu dokumentacyjnych, które są do naprawienia. Jednak najlepiej opracowane zasady, które

nie zostaną wdrożone i nie będą przestrzegane niczego nie zmienią. Z-ca Wójta nadmieniła, że

spółka  nie  jest  od  generowania  zysków,  nie  ma  ona  jednak  przynosić  strat.  Spółka  nie

przyniosła  w  2016  roku  strat,  ale  jej  kondycja  finansowa  nie  należy  do  prostych.  Spółka

korzysta z 300 tys. debetu i jest on wykorzystywany w granicach podprogowych.  Właściciel

winien rozważyć  oprócz  wielu  innych aspektów możliwość  dofinansowania   spółki  poprzez

udział  właścicielski.   Uwagi  sformułowane  są  także  do  nadzoru  właścicielskiego  –  należy

opracować cele główne działania spółki i podjąć działania z prezesem, by je wdrożyć. Trzeba

też powierzyć komuś nadzór właścicielski.  

Marek Wicher zapytał ile kosztował audyt? - Z-ca Wójta odpowiedziała, że 6.800 zł

Sprawozdanie przedstawił  Robert Kierski – Prezes GZK . 

Podstawową dziedziną działalności Gminnego Zakładu Komunalnego Spółka z o.o. w Lubaszu

jest  zaopatrzenie  w  wodę  pitną  oraz  odprowadzanie  i  oczyszczanie  ścieków  mieszkańców

Gminy  Lubasz,  w  zakresie  indywidualnym  i  zbiorowym.  Spółka  GZK  w  Lubaszu  prowadzi

działalność gospodarczą, zgodnie z umową spółki, w branży komunalnej w zakresie:

- poboru, uzdatniania i rozprowadzania wody,

- odbioru i oczyszczania ścieków,

- odbioru nieczystości płynnych.

Dodatkowo prowadzi działalność w zakresie:

- usług gospodarowania odpadami i wysypiskiem gminnym,

- zimowego utrzymania dróg i zwalczania gołoledzi, 

- innych usług: usługi transportowe, utrzymanie porządku i terenów zieleni,

- wynajem agregatów prądotwórczych.

Struktura Spółki odzwierciedla zakres realizowanych zadań i składa się z działów:

- wodociągów,



- ścieków,

- odpadów,

- usług transportowych,

- administracyjno - kadrowego,

- finansowo – księgowego.

Spółka GZK obsługuje  teren Gminy Lubasz, w obszarze następujących wsi: Krucz, Stajkowo,

Sławno, Jędrzejewo, Sokołowo, Kruteczek, Goraj – Bzowo, Klempicz, Nowina, Prusinowo, Dębe,

Miłkowo,  Antoniewo.

Spółka  GZK  eksploatuje  sześć  stacji  uzdatniania  wody,  zlokalizowanych  we  wsiach  Lubasz,

Jędrzejewo, Stajkowo, Krucz, Sokołowo i Prusinowo, obsługując sieć przesyłową i rozdzielczą

o długości 107,59km (zwiększenie w stosunku do roku 2015 o 1,179km) 

W zakresie zbiorowego odprowadzana i oczyszczania ścieków eksploatuje:

- cztery oczyszczalnie ścieków: w Lubaszu, Jędrzejewie, Kruczu, Miłkowie,

- osiem przepompowni ścieków sanitarnych i  tłocznie: w Lubaszu, Jędrzejewie, Kruczu oraz

Sławnie,

-  sieć  kanalizacji  sanitarnej  o  długości  44,864  km (zwiększenie  w  stosunku  do  roku 2015

o 68 m).

Zwiększenie  ilości  sieci  pozwoliło  na  przyłączenie  do  sieci  wodociągowej  i  kanalizacyjnej

150 osób  (w roku 2015 przyłączono 38 osób).

Spółka GZK w Lubaszu prowadzi działalność w oparciu o majątek własny oraz dzierżawiony od

Gminy Lubasz, nowo nabywane środki trwałe, drobne urządzenia oraz sprzęt, potrzebny do

utrzymania  ciągłości  prowadzonych usług,  w tym pojazdy specjalistyczne  (WUKO, koparko-

ładowarkę, pojazd asenizacyjny, ciągnik, śmieciarki i samochody interwencyjne).

Spółka  na  koniec  2016  r.  obsługuje  2492  odbiorców  w  ramach  działalności  podstawowej

wodociągowo-kanalizacyjnej. Prowadziła także usługę odbioru i  zagospodarowania odpadów

od  mieszkańców  Gminy  Lubasz  oraz  od  112  przedsiębiorstw  w  ramach  umów  na  odbiór

odpadów. 



Realizacja przedsięwzięć jest realizowana w oparciu o własny personel, zatrudniony w liczbie

20  osób  (stan  na  31  grudnia  2016r.),  zgodnie  ze  strukturą,  w  ramach  umów  o  pracę,

posiadający  stosowne  wykształcenie  i  doświadczenie  zawodowe,  zdolny  do  wykonywania

wszystkich przedsięwzięć eksploatacyjnych i utrzymania w ciągłej pracy sieci i urządzeń. 

Przychody z działalności:

- sprzedaż wody – 894 447, 74 zł  (33,35%)

- odprowadzanie ścieków – 558 039,33 zł (34,55%)

- nieczystości płynne – 96 359, 54 zł (8,88%)

- wysypisko – 23 205,20 zł (1,93%)

- odpady – 412 034, 75 zł (16,30%)

- usługi i transport – 68 247, 20 zł (2,98%)

Przychody  z  działalności  podstawowej  w  okresie  sprawozdawczym  realizowane  były  na

podstawie taryfy uchwalonej w dniu 5 listopada 2015r. Przez Radę Gminy Lubasz:

- za 1 m3 dostarczonej wody: 3,99 zł,

-  za 1 m3  wprowadzonych ścieków: 8,85 zł,

- opłata abonamentowa w okresie obowiązywania taryf: 2,10 zł.

Spółka  prowadziła  również  w  2016  roku  działalność  dotyczącą  gospodarowania  odpadami

w ramach konsorcjum z firmą Alvater Piła. Pod koniec 2015 roku Konsorcjum Alvater – GZK

wygrało przetarg na obsługę systemu gospodarki  odpadami. Zakres działalności obejmował

odbiór  odpadów powstających we wszystkich nieruchomościach na  terenie  Gminy Lubasz.

Opłaty za odpady dla mieszkańców ustaliła Rada Gminy Lubasz w formie uchwały, a wysokość

tych  opłat  zależy  od  liczby  mieszkańców  zamieszkujących  daną  nieruchomość.  Wszystkie

odpady wytwarzane w gospodarstwach domowych były odbierane przez Spółkę i  przekazane

dalej do:

- Spółka ALVATER Sp. Z o.o. w Pile – Lidera Konsorcjum – niesegregowane odpady zmieszane,

- Centrum Recyclingu Sp. Z o.o. w Obornikach – opakowanie z tworzyw sztucznych, papieru i

tektury, odpady wielkogabarytowe,



- Biosystem Organizacja Odzysku Opakowań S.A. w Krakowie (odbiór w Pile) – stłuczkę szklana i

opakowania szklane,

- Spółki Wodno –Ściekowej GWDA Sp. z o.o. w Pile – odpady zielone,

- Elektrorecycling Sp. z o.o. w Sękowie k. Nowego Tomyśla – elektrośmieci.

W  2016  roku,  zgodnie  z  decyzją  starosty  Czarnkowsko-Trzcianeckiego  oraz  uchwałą  Rady

Gminy  Lubasz  i  podpisaną  z  Gminą  Lubasz  umową,  Spółka  prowadzi  również  Punkt

Selektywnej  Zbiórki  Odpadów  Komunalnych  (PSZOK)  na  terenie  nieczynnego  składowania

odpadów komunalnych w Sławienku. Punkt ten jest czynny we wszystkie soboty w godzinach

9.00 – 17.00. Mieszkańcy mogą dostarczać tam odpady zbierane w sposób selektywny. Katalog

odpadów jest  bardzo  szeroki.  W roku  2016  mieszkańcy dostarczyli  do  PSZOK-u  odpady o

łącznej masie 16,669 Mg – z czego najwięcej dostarczono odpadów wielkogabarytowych – 5,9

Mg,  gruzu  budowlanego  –  3,8  Mg i  elektroodpadów  – 3,5  Mg.  Pozostałą  część  stanowią

tworzywa  sztuczne  i  opony.  Nadmienić  należy,  iż  Spółka  również  wykonała  samodzielnie

(wykorzystując posiadane materiały i sprzęt) budowę PSZOK-u.

Również  w  2016  roku  Spółka  uzyskała  decyzję  Starosty  Czarnkowsko-Trzcianeckiego  na

kompostowanie  odpadów  –  w  tym  na  kompostowanie  osadów  ściekowych  i  skratek.

Kompostownik  ten  znajduje  się  również  na  terenie  nieczynnego  składowiska  odpadów

komunalnych  w  Sławienku.  Działanie  to  pozwoliło  ograniczyć  koszty  wywozu  osadów

z oczyszczalni ścieków (wcześniej wywożono je do oczyszczalni w Czarnkowie), a w przyszłości

–  po  zakończonym  procesie  kompostowania  –  pozwoli  na  produkcję  wysokowydajnego

nawozu. W roku 2016 dostarczono do kompostowania 110 Mg osadów ściekowych i 4,9 Mg

skratek. 

Również w 2016 roku Spółka opracowała projekt zamknięcia składowiska odpadów i projekt

jego  rekultywacji.  Zgodnie  z  decyzją  Marszałka  Województwa  Wielkopolskiego  Spółka

prowadzi  prace  rekultywacyjne  na  kwaterze  składowiska.  Celem  ograniczenia  kosztów

rekultywacji  w jej  programie założono wykorzystanie materiałów posiadanych przez Spółkę.

W tym gruz, ziemia, odpady betony i  osady z klarowania wody (wcześniej osady te musiały

trafić do oczyszczalni ścieków). 

Plan rzeczowo – finansowy przychodów :



A) działalność podstawowa

- woda – 977 550 zł

- ścieki – 1 106 250 zł

- opłata abonamentowa – 49 140 zł

RAZEM – 2 132 940 ZŁ 

B) gospodarka odpadami 

- umowa na odbiór i transport odpadów komunalnych w ilości 1 700 ton – 229 500,00 zł

- umowa na selektywną zbiórkę odpadów – 64 800,00 zł

- umowa na prowadzenie PSZOK – 33 333,30 zł

- umowa na kosze uliczne – 49 140 zł

- umowa na wywóz nieczystości stałych z UG Lubasz – 6 640 zł

C) pozostałe przychody

- umowa na utrzymanie terenów zielonych UG Lubasz – 16 000 zł

- umowa zwalczania gołoledzi i odśnieżanie – 4 000 zł

- pozostałe przychody – 40 000 zł

- sprzedaż odpadów segregowanych – 20 000 zł

- transport – 96 444 zł

Ogółem plan przychodów: 2 692 797, 30 zł 

Sprzedaż rzeczowa: 

- ścieki – 131933, 77 m3 ( w tym dowożone 18 467,20 m3) -  1270565,23 zł

- woda – 244 875, 69 m3 – 1 034 026, 89 zł

- odpady – 1 943, 12 m3 – 476 849, 51 zł

- odpady – 46 849, 51 zł

- usługi i transport – 70 532, 25 zł



Zrealizowane zadania i zakupy inwestycyjne

1. Zrealizowane zadania inwestycyjne zgodne z planem: 

- rekultywacja kwatery wysypiska,

- wykonanie odcinków sieci wodociągowych i kanalizacyjnych za kwotę 70 000,00zł

- montażu zestawu hydroforowego na SUW w Lubaszu,

- zmiana posadowienia studzienki kanalizacyjnej i zmiana miejsca hydrantów,

- prace projektowe dotyczące inwestycji budowy sieci wodociągowej z miejscowości Sławienko

do  Dębego  z  jednoczesnym  przyłączeniem  mieszkańców  Prusinowa  i  likwidacją  SUW

Prusinowo – aktualne oczekujemy na umowę z PKP. Jest to ostatni etap prac projektowych.

2. Zrealizowane dodatkowe zadania inwestycyjne:

- wykonanie odcinków sieci wodociągowych i kanalizacyjnych za kwotę 253 929,62 zł,

- wykonanie remontu zbiornika na ścieki dowożone do oczyszczalni w Stajkowie, 

- zakup pojemników 1100 l dla odpadów zbieranych w sposób selektywny i rozmieszczenie ich

na terenie gminy,

- montaż dodatkowych aeratorów dla ścieków dowożonych.

3. Zakupy inwestycyjne – sprzęt i urządzenia:

- pompy zatapialne – 2 szt.

- sprężarka – 2szt

- osuszacze – 2 szt.

- kamera do przeglądu instalacji wodociągowych i kanalizacyjnych,

- zestaw do monitorowania pracy oczyszczalni ścieków,

- nowoczesne wodomierze z zaworami antykropelkowymi.

4. Zakupy inwestycyjne – pojazdy i maszyny specjalistyczne:

- samochód śmieciarka SCANIA o pojemności 12 m3

5. Zakupy inwestycyjne – wyposażenie:



- specjalistyczna waga na potrzeby PSZOK

- nowe oprogramowanie obsługujące sprzedaż i rozliczenia,

- komputery wraz z oprogramowaniem ( 4 szt.)

Wartość zrealizowanych zadań inwestycyjnych i zakupionych środków trwałych: 436 263, 32 zł

Działania markeQngowe i inne w 2016 roku

1. Dofinansowanie zabaw i imprez sołeckich oraz szkolnych w formie rzeczowej lub pieniężnej

(7szt.)

2. Dofinansowanie imprez o randze gminnej, w tym: Triathlon Lubasz.

3. W czerwcu zeszłego roku Spółka przystąpiła do I-ej edycji Programu Eko Symbol. Program

ten  realizowany jest  przez  gazetę  "Rzeczpospolitej"  pod patronatem  Głównego  Inspektora

Ochrony Środowiska  w Warszawie.  We wrześniu  2016 ukazał  się  w tym dzienniku  artykuł

opisujący  krótko  działalność  GZK  i  poczynania  Spółki  w  zakresie  ochrony  środowiska.  W

konkursie tym wzięło udział ponad 100 firm z całej Polski o tym samym luz zbliżonych do GZK

profilu działalności. W październiku 2016 roku Kapitału Programu złożona z naukowców branży

ekologicznej wytypowała spośród uczestników 4 firmy, które uzyskały ten tytuł – w tym GZK

sp.z  o.o.  w  Lubaszu.  Trofeum  odebrałem  osobiście  z  rąk  GIOŚ  w  Warszawie.  I  od  tego

momentu Spółka może posługiwać się tytułem Eko Symbol 2016

4. Bezpłatne wałowanie, koszenie i sprzątanie boiska klubu "Radwan".

5. Udział w kursach, szkoleniach i konferencjach.

Kontrole i badania monitoringowe w 2016 r.

I. WIOŚ

Kontrola auto-monitoringowa -  Oczyszczalnia Stajkowo – 20.0.7.2016

Pozostałe kontrole WIOŚ:

-  Kontrola  w  zakresie  złożonego  wniosku  o  zamknięcie  składowania  odpadów  –  obecny

podczas kontroli przedstawiciela Marszałka Województw Wielkopolskiego – 29.01.2016r.



- Kontrola w zakresie przestrzegania przepisów i decyzji administracyjnych w zakresie ochrony

środowiska  –  stacje  Uzdatniania  Wody  (wszystkie)  i  oczyszczalnie  ścieków  (wszystkie)  –

19.09.2016 r.

II.  Starostwo Powiatowe w Czarnkowie - Kontrola przestrzegania decyzji  w zakresie ochrony

środowiska dotycząca kompostowania osadów ścieków – 31.08.2016r.

III. Zakład Ubezpieczeń Społecznych - Kontrola dotycząca przestrzegania przepisów w zakresie

przedmiotowym ZUS – 22.02.2016r.

IV. Powiatowa Państwowa Straż Pożarna - - Kontrola w zakresie przestrzegania przepisów p-poż

– 29.09.2016r.

V. Powiatowy Inspektor Sanitarny

1. Badania wody 68 – poborów i badań

2. Kontrole sanitarno – techniczne – 7 szt.

Baza, Stajkowska 23 – 30.03.2016

Krucz – 6.12.2016

Prusinowo – 5.04.2016

Lubasz – 5.07.2016

Jędrzejewo – 7.09.2016

Stajkowo – 29.03.2016

Sokołowo – 2.08.2016

Marek Wicher - poprosił Pana Roberta o przedstawienie kosztów markeQngowych – w jakiej

wysokości    zostały  przekazane  środki  na  poszczególne  zadania  markeQngowe.  Pytanie  to

zostało zadane na komisji i prosił o przedstawienie n sesji.  

Robert Kierski – nie pracuję już w spółce – nie miałem czasu od komisji tego przygotować, ale

otrzyma Pan odpowiedź na piśmie.

Pan Krzysztof Tomczyk - urodziłem się w 1965 roku, czyli mam 52 lata i mieszkam w Ujściu. Po

ukończeniu technikum Budowy Dróg i Mostów powiązałem swoją karierę z wojskiem – byłem



słuchaczem Szkoły Chorążych – wojsko lotnicze. Pewne problemy zdrowotne zmusiły mnie do

rozstania  się  z  mundurem.  Rozpocząłem  studia  zawodowe,  a  później  magisterskie  na

Uniwersytecie  w Bydgoszczy.  Zajmowałem się i  zajmuje  nadzorem i  realizacją  budów dróg

i mostów. Przez 9 lat byłem dyrektorem Powiatowego Zarządu Dróg w Pile, wcześniej Wydział

Komunikacji.  Odszedłem  ze  starostwa  na  własne  żądanie,  gdyż  nie  widziałem  możliwości

dalszej współpracy z ludźmi, którzy tworzyli nowy zarząd. Pojawiła się w internecie informacja,

że  dyrektor  ZDP  był  przestępcą   -  skończyło  się,  tym,  że  w  zasadzie  byłem  stroną

w postępowaniu. Do 07 lipca br. pełnię obowiązki zastępcy wójta Białośliwia, dlatego tematyka

z którą będę się stykał nie jest mi obca – sprawy związane z budownictwem są moją mocną

stroną. Myślę, że mam kwalifikacje przydatne do mojej pracy. Prywatnie – podjąłem studia

doktoranckie politologiczne – interesuje mnie polityka wschodnia. Bede sie na pewno rozwijał

tutaj na płaszczyźnie zawodowej zgodnie z propozycją Wójta, a moje studia będą pomocne.

Myślę, że dla chwały gminy – to co było dotąd w kręgu moich zainteresowań bedzie równiez

niezbędne  - powinniśmy stworzyc azyl bezpieczeństwa dla mieszkańców. Myslę, że obszar dróg

pozostanie w kręgu moich zainteresowań. Prywatnie interesuje mnie motoryzacja – czasu nie

ma za  dużo,  ale  jeśli  tylko  pogoda  pozwala  ruszam  w  teren.  Kocham lotnictwo  –  jestem

czynnym członkiem stowarzyszenia modelarskiego. 

Wiceprzewodniczący stwierdził,  że  oczekiwania  są  duże,  liczy  na  wojskowe  porządki,  a  na

pytania przyjdzie później czas. 

1) PRZERWA 15:05 – 15:15

Ad. 3.   Podjęcie   uchwał w sprawie:   

Ad.3.1.   określenia  trybu  i  sposobu  powoływania  i  odwoływania  członków  Zespołu  

Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania 

Projekt uchwały omówiła Kierownik GOPS – Jadwiga Kazińska. Projekt uchwały dotyczy warunków

funkcjonowania Zespołu Interdyscyplinarnego w naszej gminie i określa tryb i sposób powoływania

i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego.  Warunki funkcjonowania Zespołu oraz tryb

i sposób powoływania i  odwoływania członków zawarty został w załączniku do projektu uchwały.



Zasady  funkcjonowania  i  obowiązek  tworzenia  Zespołu  określa  ustawa  z  29  lipca  2005r

o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie, to ustawa daje nam delegacje prawną do podejmowania

działania. Celem funkcjonowania Zespołu jest zwiększenie skuteczności przeciwdziałania przemocy

w rodzinie oraz  ochrona  ofiar przemocy i  wspieranie działań profilaktyczno edukacyjnych.  Przed

powołaniem Zespołu Wójt  Gminy występuje do instytucji  wskazanych w ustawie o  wytypowanie

swoich przedstawicieli  do pracy  w Zespole  mowa tu  o jednostkach pomocy społecznej,  gminnej

komisji  rozwiązywania  problemów  alkoholowych,  policji,  oświaty,  ochrony  zdrowia,  organizacji

pozarządowych,  prokuratury,  sądu.  Powołanie  członków Zespołu następuje  w drodze  zarządzenia

Wójta Gminy, oczywiście z różnych uzasadnionych przyczyn może nastąpić odwołanie, każdorazowo

następuje  to  w  drodze  Zarządzenia  Wójta  Gminy.  Pierwsze  spotkanie  Zespołu  powinno  być

zorganizowane  max  do  30  dni  od  wydania  Zarządzenia  Wójta  w  sprawie  powołania  składu

osobowego Zespołu. Ważną rzeczą jest, że na pierwszym posiedzeniu członkowie składają pisemne

oświadczenie  o  zachowaniu  poufności  informacji  i  danych  przetwarzanych  przy  realizacji  zadań

zespołu. Na spotkaniu wybierany też jest Przewodniczący i  zastępca przewodniczącego  Zespołu.

Pracą  zespołu  Interdyscyplinarnego  kieruje  przewodniczący  a  w  przypadku  jego  nieobecności

zastępca.  Organizując  spotkanie  Zespołu  zawiadomienie  o  zwołaniu  posiedzenia  przekazuje  się

członkom zespołu co najmniej 5 dni przed planowanym posiedzeniem. W zawiadomieniu podaje się

termin,  miejsce  spotkania  oraz  proponowaną  tematykę,  zawiadomienie  przekazuje  się  w formie

pisemnej, osobiście lub za pośrednictwem poczty. Praca w Zespole jest praca społeczną, członkowie

Zespołu nie otrzymują wynagrodzenia za prace w Zespole, ustawowo korzystają ze zwolnień z pracy

w  celu  uczestnictwa  w  posiedzeniu,  nie  przysługuje  tez  zwrot  kosztów  podróży,  koszty  te  są

pokrywane z budżetu podmiotu delegującego na posiedzenie. Na posiedzeniach Zespół opracowuje

wnioski,  wyraża  opinie,  stanowiska  w  zakresie  omawianych  spraw  w  zakresie  przeciwdziałania

przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy. Na posiedzenie przewodniczący może zaprosić,

osoby nie będące jego członkami, jeżeli omawiany temat wymaga opinii specjalisty. Zespól składa

Radzie Gminy sprawozdanie ze swojej działalności do 31 marca każdego roku następującego po roku,

którego dotyczy sprawozdanie. Na potrzeby Zespołu mogą być tworzone Grupy Robocze, ich skład

osobowy określa przewodniczący na podstawie zebranych w sprawie dowodów, dokumentów.

Członkowie  Grupy  Roboczej  (GR)  w  przypadku  prowadzenia  procedury  Niebieskiej  Karty  (NK)

dokonują analizy sytuacji rodziny i ustalają plan pomocy osobie, rodzinie. Jeżeli członkiem GR jest



osoba nie będąca członkiem Zespołu przed przystąpieniem do wykonywania czynności związanych z

realizacja  procedury  NK  składa  ona  pisemne  oświadczenie  o  poufności  danych.  Obsługę

organizacyjna Zespołu zapewnia Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, a wydatki powstałe w związku

z pracami Zespołu pokrywane są z budżetu GOPS. Następnie Kierownik  projekt uchwały  odczytała. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 12 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXIX/280 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.    3.2.  zmiany  uchwały   w  sprawie  dostosowania  sieci  szkół  podstawowych   i  gimnazjum  do  

nowego ustroju szkolnego  sieci szkół  

Projekt uchwały omówiła Z-ca Wójta Grażyna Graj. W związku z podjęciem przez Radę Gminy Lubasz

w dniu 30 marca 2017  sprawie przekształcenia Publicznej Szkoły Podstawowej im. płk Franciszka

Bartoszka  w  Jędrzejewie  poprzez  obniżenie  jej  struktury  organizacyjnej  do  struktury  I-III  oraz

uchwały w sprawie przekształcenia Publicznej Szkoły Podstawowej w Kruczu poprzez obniżenie jej

struktury organizacyjnej do struktury I-III wystąpiła potrzeba dokonania zmian w uchwale  w sprawie

dostosowania  sieci  szkół  podstawowych  i  gimnazjum  do  nowego  ustroju  szkolnego.  Działając

zgodnie z oraz art. 212 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. Przepisy wprowadzające ustawę - Prawo

oświatowe  w  przypadku  dokonywania  zmiany  uchwały  dotyczącej  plan  sieci  publicznych

ośmioletnich  szkół  podstawowych  prowadzonych przez  gminę,  stosuje  się  art.  206–210 -  Prawo

oświatowe. Dlatego Rada Gminy Lubasz  podjęła uchwałę z dnia 16 maja 2017 r. w sprawie projektu

zmiany uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i  gimnazjum do nowego ustroju

szkolnego. Została ona  przekazana do właściwego kuratora oświaty oraz organizacji  związkowych

celem jej zaopiniowania. Po  uzyskaniu pozytywnej opinii kuratora oświaty z dnia 13 czerwca 2017

Rada  Gminy  może  podjąć  już  uchwałę  o  zmiany  uchwały  w  sprawie  dostosowania  sieci  szkół

podstawowych i gimnazjum do nowego ustroju szkolnego.  Z-ca Wójta projekt uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie                  Za- jednogłośnie                                       (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXIX/281 /17 stanowi załącznik do protokołu. 



Ad.   3.3. zmiany uchwały nr XXXIII/334/14 Rady Gminy Lubasz z dnia 27 maja 2014 roku w sprawie  

ustalenia  wysokości  odpłatności  za dodatkowe usługi  świadczone  przez  przedszkole  prowadzone

przez Gminę Lubasz 

Projekt  uchwały  omówiła  Z-ca  Wójta.  W  związku  z  realizacją  projektu  przez  Gminę

Lubasz/Przedszkole  „Bajka”  w  Lubaszu  w  ramach  Wielkopolskiego  Regionalnego  Programu

Operacyjnego na lata 2014-2020 pn.”Zapraszamy do Bajki – tworzenie nowych miejsc  i  szerokiej

oferty  rozwojowej w Przedszkolu  Bajka w Lubaszu” w uchwale  Rady Gminy Lubasz  z 2014 roku

w  sprawie  ustalenia  wysokości  odpłatności  za  dodatkowe  usługi  świadczone  przez  przedszkole

prowadzone przez Gminę Lubasz wystąpiła konieczność wprowadzenia zmian. Dzieci biorące udział

w  projekcie  musza  płacić  stałą  –  ryczałtową  miesięczną  opłatę  prze  cały  okres  począwszy  od

września 2017 do sierpnia 2018. Kwota jest niezmienna przez cały okres udziału w projekcie, co

wynika z zawartej Umowy Nr RPWP.08.01.01-30-0106/16-00 o dofinansowanie projektu w ramach

Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014-2020. Z-ca Wójta projekt uchwały odczytała.

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 12 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXIX/282 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.  3.4.  wyrażenia  pozytywnej  opinii  na  użyczenie  części  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej  

mienie komunalne Gminy Lubasz

Projekt  uchwały  omówiła  Alicja  Kaźmierczak.  Stowarzyszenie  „  Bliżej  Siebie  i  Natury”  wystąpiło

z prośbą o zawarcie umowy użyczenia części nieruchomości oznaczonej nr działki nr 780/26 o pow.

0,0140  ha  położonej  w   Lubaszu.  Wnioskodawca   przedmiotowy  grunt  chce  przeznaczyć  pod

wykonanie   Street  Workout.  Jest  to  powierzchnia  na  której  na  otwartej  przestrzeni   powstają

drabinki,  drążki,  poręcze  z  przeznaczeniem  na  ćwiczenia  siłowe  na  wolnym  powietrzu.

Stowarzyszenie  złożyło  wniosek o  dofinansowanie   projektu do Czarnkowsko-Trzcianeckiej  Grupy

Działania w Czarnkowie. Jednym z dokumentów potrzebnych do złożenia wniosku jest dokument

potwierdzający  tytuł  prawny  do  nieruchomości,  na  której  realizowana  będzie  operacja.  Takim

dokumentem  może  być  umowa  użyczenia  zawarta  na  okres,  co  najmniej  7  lat  licząc  od  dnia

przyznania pomocy. Pani Alicja projekt uchwały odczytała. 



Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 12 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXIX/283/17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.  3.5.  przyjęcia  Regulaminu  finansowania  zadań  z  zakresu  usuwania  azbestu   i  wyrobów  

zawierających azbest z terenu Gminy Lubasz

Projekt  uchwały  omówił  Andrzej  Żaczek.  Konieczność  usuwania  wyrobów  zawierających  azbest

z  terenu  Gminy  Lubasz  wynika  z  Programu  usuwania  azbestu  i  wyrobów  zawierających  azbest

z terenu Gminy Lubasz orazProgramu Oczyszczania Kraju z Azbestu na lata 2009-2032. 

W związku z tym, że na naszym terenie wyrobów tych jest jeszcze bardzo wiele, Gmina wychodząc

naprzeciw  potrzebom  mieszkańców  chce  dofinansować  utylizację  tego  materiał.  By  jednak

realizować program, konieczne jest ustalenie regulaminu finansowania tych zadań – określenia zasad

otrzymania dotacji. Pan Andrzej projekt uchwały odczytał.

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 12 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXIX/284/17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.    3.6.     zmiany  uchwały     Nr  XXV/252/13  Rady  Gminy  Lubasz  z  dnia  27  czerwca   2013  roku  

w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Lubasz 

Projekt uchwały omówił Andrzej Żaczek. W związku z art.  4 ust. 1 i 2 ustawy   o utrzymaniu czystości

i porządku w gminach  Rada Gminy w dniu 10 marca 2016 r. podjęła uchwałę w sprawie sposobu

świadczenia  usług  przez  Punkt  selektywnego  zbierania  odpadów  komunalnych  w  Sławienku.

Wypełniając  zobowiązania  ustawowe  oraz  oczekiwania  mieszkańców  Gminy  Lubasz  dotyczące

selektywnego zbierania odpadów w PSZOKU w Sławienku należy rozszerzyć katalog przyjmowanych

selektywnie  odpadów komunalnych.  Stąd też  konieczność dokonania  zmian w  tej  uchwale.  Pan

Andrzej projekt uchwały odczytał. 

Uwag nie zgłoszono



Głosowanie                        Za- jednogłośnie                                       (głosowało 12 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXIX/285 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.    3.7.zmiany  uchwały  nr  XVIII/137/16   XVIII  sesja  10  marca  2016  roku  w  sprawie  sposobu  

świadczenia usług przez Punkt selektywnego zbierania odpadów komunalnych w Sławienku

Projekt  uchwały  omówił  Andrzej  Żaczek.  Zgodnie  z  ustawą  o  utrzymaniu  czystości  i  porządku

w  gminach każda  z  gmin  jest  zobowiązana  do utworzenia  na  swoim  terenie  puntu selektywnej

zbiórki odpadów komunalnych zapewniający łatwy dostęp dla wszystkich mieszkańców gminy, które

zapewniają  przyjmowanie  co  najmniej  takich  odpadów  komunalnych  jak:  przeterminowane  leki

i chemikalia, zużyte baterie i  akumulatory,  zużyty  sprzęt elektryczny i  elektroniczny,  meble  i inne

odpady wielkogabarytowe,  zużyte  opony,  odpady zielone oraz  odpady budowlane i rozbiórkowe

stanowiące  odpady  komunalne.  Wypełniając  zobowiązania  ustawowe  oraz oczekiwania

mieszkańców Gminy Lubasz należy rozszerzyć katalog odpadów przyjmowanych selektywnie przez

PSZOK w Sławienku tj.  o   odpady z materiałów ceramicznych i  elementów wyposażenia inne niż

wymienione w 17 01 06, odpady innych materiałów ceramicznych i elementów wyposażenia oraz

odpadową papę. Pan Andrzej projekt uchwały odczytał. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 12 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXIX/286/17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.   3.8. zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

Projekt  uchwały  omówiła  Z-ca  Wójta.  Konieczność  dokonania  zmian  w  Gminnym  Programie

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2017 rok wynika z potrzeby uzupełnienia

środków na następujące zadania : 

1. dofinansowanie obozów, kolonii i warsztatów wyjazdowych z zajęciami

            profilaktyczno  -rekreacyjnymi dla dzieci z rodzin zagrożonych uzależnieniami o kwotę

            1.000,00 zł,

2. funkcjonowanie Gminnej Komisji Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych

            kwotę 1.000,-zł 



Kwoty przeznaczone na te zadania pochodzą z umniejszenia zadania  finansowanie i  prowadzenie

zajęć  w  świetlicach  opiekuńczo  –  wychowawczych,   socjoterapeutycznych  dla  dzieci  z  rodzin

z problemem alkoholowym . Obecna kwota na realizacje tego zadania to 38.000,00 zł . 

Z-ca Wójta projekt uchwaqły odczytała.

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 12 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXIX/287 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.   3.9.udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Wielkopolskiego (chodniki)  

Projekt uchwały omówiła Z-ca Skarbnika – Renata Fąferek.  Stan techniczny chodników przy drodze

wojewódzkiej w Lubaszu jest zły. Od wielu lat samorząd gminy czyni starania o ich remont. W roku

bieżącym  dokonano  uzgodnień  przystąpienia  do  remontu  najbardziej  niebezpiecznych  dla

przechodniów odcinków tj.  w ul.Szamotulskiej w Lubaszu (od ul.Nowej do przejazdu kolejowego-

strona prawa) i w ul.B.Chrobrego (od ul.Zielonej do końca m.Lubasz – strona lewa). Gmina wspiera

finansowo to uzgodnienie w wysokosci do 60 tys. zł. Z-ca Skarbnika projekt uchwały odczytała.

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 12 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXIX/288/17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.    3.10.  zapłaty  podatków  stanowiących  dochody  budżetu  gminy  instrumentem  płatniczym,  

w tym instrumentem płatniczym na którym przechowywany jest pieniądz elektroniczny.

Projekt  uchwały  omówiła  Z-ca  Skarbnika  –  Renata  Fąferek.  Rada  Gminy  może  podjąć  uchwałę

o  dopuszczalności  zapłaty  podatków  stanowiących  dochody  budżetu  gminy  instrumentem

płatniczym, w tym instrumentem płatniczym, na którym przechowywany jest pieniądz elektroniczny.

Uchwała  umożliwi  dokonywanie  płatności  bezgotówkowych  za  pomocą  instrumentu  płatniczego

jakim jest  karta  płatnicza  w kasie  Urzędu Gminy w Lubaszu.  Proponowane rozwiązanie  stanowi

udogodnienie  i  usprawnienie  dla  mieszkańców  gminy  w  realizacji  obowiązków  związanych



z uiszczaniem płatności na rzecz gminy. Możliwość zapłaty podatków i opłat lokalnych kartą płatniczą

uzupełni  katalog istniejących sposobów regulowania zobowiązań wobec gminy takich jak  zapłata

gotówką w kasie urzędu, u inkasenta, opłaty gotówką na poczcie lub w banku oraz bezgotówkowo na

podstawie  polecenia  przelewu.  Na  terenie  Gminy  Lubasz  nie  było  dotychczas  możliwości

dokonywania zapłaty podatków i opłat za pomocą karty płatniczej. Uchwała niesie ze sobą niewielkie

skutki finansowe po stronie Gminy Lubasz, gdyż koszty ponoszenia opłat i prowizji związanych z taką

formą  zapłaty  ponoszone  są  przez  podatnika  lub  płatnika  dokonującego  zapłaty  instrumentem

płatniczym. Z-ca Skarbnika projekt uchwały odczytała.

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 12 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXIX/289/17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.  3.11. zmiany w budżecie  

Proponowane zmiany omówiła Skarbnik Gminy Elżbieta Ratajczak. Zmiany dotyczą: 

W zakresie dochodów:

- zwiększenie dochodów z tytułu:

1. dotacji celowej na dofinansowanie zadań realizowanych w ramach wieloletniego programu

„Pomoc państwa w zakresie dożywiania”  - 12.329 zł,

2. pomocy finansowej udzielonej przez Powiat na budowę drogi gminnej Antoniewo Krucz –

10.000 zł,

3. odszkodowanie firmy ubezpieczeniowej – 3.720 zł - awaria kotła c.o.w świetlicy w Kamionce

-720 zł z przeznaczeniem na naprawę kotła c.o.)oraz pożar w pomieszczeniu świetlicy w Sławnie

-3.000 zł z przeznaczeniem na zakup sprzętu do świetlicy,

4. darowizn na organizację festynu w Sokołowie – 700 zł (BS Czarnków – 200 zł,3 osoby fizyczne

– 500 zł) i Dnia Dębego – 600 zł (Dora Metal Czarnków),

5. wynajmu sal wiejskich – 1.380 zł (Kruteczek – 800 zł i Prusinowo- 580 zł) ,



- zmniejszenie dochodów z poz. dofinansowania unijnego na „Budowę drogi gminnej Antoniewo-

Krucz” o kwotę 896.386 zł ( w wyniku zmiany wartości projektu po przeprowadzonym postępowaniu

przetargowym).

W zakresie wydatków:

Zmniejszenie limitu wydatków z zadania inwestycyjnego „Budowa drogi gminnej Antoniewo-Krucz” -

488.720  zł  –  udział  własny  gminy)  w  wyniku  zmiany  wartości  projektu  po  przeprowadzonym

postępowaniu przetargowym).

Zwiększenie limitu wydatków na: 

1. przebudowę chodnika w ul. Wiejskiej w Lubaszu – 160.000 zł,

2. opracowanie projektów infrastruktury sportowej w gminie – 48.000 zł,

3. remonty placówek oświatowych – 82.000 zł (przedszkola – 56.000 zł,szkoły – 26.000 zł),

4. dofinansowanie remontu chodników w Lubaszu (ul. Szamotulska i B. Chrobrego) –  60.000 zł -

pomoc finansowa dla Województwa Wielkopolskiego,

5. bieżące utrzymanie dróg gminnych – 28.000 zł,

6. zakup i montaż wiat przystankowych na terenie gminy – 36.000 zł,

7. termomodernizacja budynku przedszkola Bajka w Lubaszu ( kotłownia) – 18.000 zł,

8. remont najazdu do budynku Przychodni Lekarskiej w Lubaszu - 15.000 zł,

9. zasiłki celowe wypłacane podopiecznym przez GOPS – 10.000 zł,

10. utylizacje azbestu z terenu gminy – 16.000 zł,

11. ułożenie kostki brukowej do placu zabaw przy świetlicy w Kruteczku – 4.000 zł,

12. dotacje dla jednostek OSP z terenu gminy na zakup sprzętu – 5.510 zł,

13. malowanie przystanków na terenie gminy – 2.100 zł,

14. wsparcie  PSP  Czarnków  –  3.000  zł  na  dofinansowanie  zakupu  sprężarki  stacjonarnej  do

ładowania powietrzem butli aparatów ochrony dróg oddechowych o wartości ok.  43.000 zł,

15. dofinansowanie zakupu samochodu dla Policji – 1.110 zł.



 Ponadto,  na  wnioski  sołectw,  dokonano  zmian  w  zakresie  Funduszu  Sołeckiego  i  pozostałych

środków do dyspozycji sołectw. 

Przychody i rozchody budżetu gminy

W  zakresie  przychodów  zmniejszono  kwotę  planowanej  do  zaciągnięcia  pożyczki  z  Banku

Gospodarstwa Krajowego na tzw. wyprzedzające finansowanie projektów unijnych (budowa drogi

gminnej  Antoniewo-Krucz)  o  kwotę  896.387  zł.  Zmniejszenie  wynika  z  wartości  projektu  po

przeprowadzonym postępowaniu przetargowym.

Jednocześnie o tę samą kwotę zmniejszono rozchody budżetu gminy tj. planowaną spłatę pożyczki

w 2017r.

Skarbnik Gminy projekt uchwały odczytała.

Marek Wicher  - w zmianach jest 15 tys na remont najazdu przy ośrodku zdrowia – jaki to jest zakres

prac? 

Z-ca Wójta – to kwota teoretyczna, która zostanie obecnie zrealizowana w wysokości 1.000 zł. Może

okazać się, że instytucje, które będą dokonywały odbioru przychodni nowemu najemcy wskażą, że

konieczne  jest  wykonanie  remontu  całego  podjazdu,  tego  wejścia  to  wtedy  będą  te  środki

potrzebne. Póki co szacowana wartość dokonywanych zmian – wyrównania najazdu wynosić będzie

1.000 zł.  

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 12 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXIX/290/17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.   3.12. zmiany w WPF      

Projekt  uchwały  omówiła  Skarbnik  Gminy  Elżbieta  Ratajczak.  Zmiany  w  Wieloletniej  Prognozie

Finansowej polegają na dostosowaniu danych ujętych w WPF w zakresie planowanych dochodów

i wydatków do wartości zawartych w budżecie gminy, po wprowadzonych zmianach zarządzeniem

Wójta Gminy Lubasz z dnia 31 maja 2017r. oraz uchwałą z dnia  30 czerwca 2017r. Dokumentem tym

zmniejszono dochody ogółem o 867.657 zł,  w tym zwiększono dochody bieżące  o 18.729,00 zł,

a  zmniejszono  dochody  majątkowe  o  886.386  zł  z  tyt.  niższego  dofinansowania  projektu  (po



przeprowadzonym  postępowaniu  przetargowym).  Wydatki  ogółem  zmniejszyły  się  również

o 867.657,00 zł, w tym wydatki bieżące zwiększyły o 231.889,00 zł, a wydatki majątkowe zmniejszyły

się o 1.099.546 zł. Łączny plan dochodów budżetu gminy, po zmianach, na dzień 30 czerwca 2017r.

ukształtował się na poziomie 34.079.522,03 zł, w tym dochody bieżące 30.991.181,03 zł i dochody

majątkowe  3.088.341,00  zł.  Łączny  plan  wydatków  budżetu  gminy,  po  zmianach,  na  dzień

30 czerwca  2017r.  wynosi  39.290.014,43  zł,  w tym  wydatki  bieżące  29.776.156,33  zł  i  wydatki

majątkowe 9.513.858,10 zł. Przychody i rozchody budżetu gminy zmniejszyły się o kwotę 896.387 zł

w  związku  z  niższą  kwotą  pożyczki  planowanej  do  zaciągnięcia  na  wyprzedzające  finansowanie

projektu unijnego (droga gminna Antoniewo-Krucz) i jednocześnie planowaną z tego tytułu mniejszą

spłatą  pożyczki.  Planowana  kwota  długu na  koniec 2017r.  nie  uległa  zmianie  i  kształtuje  się  na

poziomie 16.283.749,63 zł. 

Wykaz przedsięwzięć do WPF (załącznik nr 2) został uaktualniony w zakresie wydatków majątkowych

o kwoty wprowadzone uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy 2017r. tj. 

1) budowa  drogi  gminnej  Antoniewo  –Krucz  –  zmniejszono  nakłady  2017r.  łącznie

o 1.375.106 zł dostosowując je do wartości po-przetargowej,

2) budowa i przebudowa dróg wiejskich i chodników w Gminie Lubasz – zwiększono nakłady

o 160.000 zł (ul. Wiejska).

Skarbnik Gminy projekt uchwały odczytała.

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 12 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXIX/291/17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.   4. Interpelacje i zapytania radnych.  

Marek Wicher    –    powiedział, że zgłaszał wniosek przy posesji  nr 23 na ul. Jesionowej w Lubaszu.

Wody opadowe z drogi spływają na tą posesję i ją zalewają (dzisiaj też nieruchomość została prawie

zalana) Zaznaczył, że wniosek był wcześniej zgłaszany i zebrała się komisja. W tym czasie wszystko

wskazywało, że wniosek zostanie zrealizowany, po czym okazało się, że tą stroną przechodzą kable

i nie można rowu wykopać. Pojechałem dziś i porobiłem zdjęcia i doszedłem do wniosku, że jeżeli od

frontu nie można rowu zrobić to taka możliwość zebrania tych wód jest  od strony szczytu tego



budynku – jest tam pas zieleni, gdzie rów można wykopać, a następnie przeprofilować drogę, aby

skierować do niego wody opadowe. Powiedział, że przekazuje zdjęcia i proponuje wizję w terenie. 

Marek Wicher  - stwierdził, że po jego zgłoszeniu wycięte zostały krzewy przy ul. Zielonej. Znaki są

wszystkie ładnie widoczne i poprawi to na pewno bezpieczeństwo w tym miejscu.

Marek Wicher – zwrócił uwagę,  że wszystkie do tej pory wykonane na Osiedlu Gorajskim rowy są

bardzo potrzebne, ponieważ po ostatnich opadach zostały po brzegi wypełnione – spełniają swoje

zadanie. 

Marek  Wicher  - na  skrzyżowaniu  ulic  Zielona-  Chrobrego  -  Podgórna  powstały  garby,  które

uniemożliwiają swobodny spływ wód opadowych. Dodatkowo krata  jest wyżej aniżeli asfalt – należy

coś zrobić, by te wody mogły do tej kratki spłynąć. Dzisiaj przechodzący chodnikiem piesi byli tam

ochlapani. 

Marek  Wicher  –  mam  zapytanie  po  konkursie,  jaki  odbył  się  na  przejęcie  przychodni  zdrowia

w Lubaszu. Dlaczego w  przewidzianym prawem terminie nie otrzymałem opinii  radcy prawnego

dotyczącej odwołań (P. Rusicka, P. Masiakowska) Radca prawny przedstawił nam opinię na spotkaniu,

prosiłem o jej przesłanie na piśmie i mimo upływu czasu(minęło już 14 dni) jej nie otrzymałem. 

Marek  Wicher  – w  trakcie  odbioru  robót  dotyczących  przebudowy  rurociągu  na  ul.  Zielonej

w Lubaszu był  wniosek o wyczyszczenie  rowu,  dlatego mam pytanie   czy  jest wyczyszczony rów

biegnący od ul. Strumykowej przez ul. Zieloną i Sportową w kierunku torów?   

Wiceprzewodniczący zaznaczył, że odpowiedzi na wnioski i zapytania radny otrzyma pisemnie.

Ad. 5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 

Wiceprzewodniczący powiedział,  że  zestawienie  wniosków radni  otrzymali   przed sesją.  Wobec

braku uwag w tym punkcie przeszedł do kolejnego w porządku obrad. 

Ad. 6. Wolne wnioski i informacje.

Pani  E.D. -  jestem mieszkańcem wsi  Nowina.  Chcę  poruszyć  temat  utwardzenia  drogi   -  chodzi

o odcinek od asfaltu na długości około 1,5km. Droga jest tam utwardzona żużlem, który nie spełnia

już swojej funkcji. Sprzęt rolniczy, który porusza się tam jest tak ciężki, ze żużel zamienia się w pył.

Roboty  na  tej  drodze  polegają  tylko   na  równaniu  –  efekt  widać  dzisiaj  -  dziury,  kałuże  wody.

W biuletynie nie zauważyłam, aby w planach były przewidziane tam jakieś konkretne prace, inny



sposób utwardzenia – zresztą na dzisiejszej sesji także nic w tym temacie nie było. Żużel zamieniony

w pył unosi się na wysokość 3-4 pietra i to żaden komfort życia. Stwierdziła, że cały dorobek jej życia

został jakby rzucony w błoto. Dziwi się, że na sesji brak Pani sołtys Nowiny, która nic ten temat nie

obchodzi. Oczekuje odpowiedzi  czy zostaną podjęte jakieś działania, by usprawnić tą komunikację.

Przejeżdżają tam transporty z drzewem z lasu (droga w lesie jest przepięknie utwardzona Kruczlas –

Smolary)  Zaznaczyła, że droga, o której mówi (znajduje się tam około 15 nieruchomości) nie musi

być asfaltowa, a właśnie tak utwardzona jak ta w lesie. Należy dać możliwość rozwijania się młodym

rolnikom i uszanować ich  pracę. W roku ubiegłym został złożony przez mieszkańców wniosek do

Gminy w tej sprawie ograniczenia prędkości na tym odcinku – nie został pozytywnie rozpatrzony.

Stwierdziła, że nie oczekuje dzisiaj konkretnej odpowiedzi, ale liczy na podjęcie działań w kierunku

utwardzenia  tego odcinka  np.   w podobny sposób jak droga  do Kruteczka  (wąski  asfaltowy pas

z gruntowym poboczem)  aby móc się normalnie po niej poruszać. Obecnie koniec wsi nazywany jest

przez starszych mieszkańców „Chiny -  dlatego może tak jest  zaniedbany. 

Zwróciła  uwagę  na  koleiny  na  ul  Chrobrego  w  Lubaszu  na  wysokości  przejścia  dla  pieszych  –

przyjeżdża  do Lubasza już 38 lat i na tej drodze nic się nie zmienia. Zapytała czy zostaną podjęte

działania w celu poprawy istniejącego stanu rzeczy dla dobra lokalnej społeczności? 

Wiceprzewodniczący RG -  powiedział, że otrzyma Pani odpowiedź na piśmie. Droga w Lubaszu jest

planowana etapami do remontu i przebudowy. 

Marek Wicher  –  stwierdził,  że  mówił  o  tych koleinach i  faktycznie,  kiedy przyjechałaby frezarka

mogłaby te wszystkie odcinki sfrezować. 

Romuald Gasperowicz – jeżeli chodzi o drogi to to co zrobiła równiarka w ostatnim czasie to są to

pieniądze wyrzucone w błoto – po ostatnich opadach. Zwrócił  uwagę, że należałoby w pierwszej

kolejności doziarniać, a później równać.  Rozpatrzyć możliwość doziarniania dróg innym materiałem,

aniżeli żużel, ponieważ on się rozpuszcza i zjeżdża z nawierzchni. Uważa, że obecnie po równaniu już

ponownie  nie  można  dojechać  –  jest  to  katastrofa  drogowa (Kruteczek –  Nowina  i  Kruteczek –

Krucz). Nie będzie się już powtarzał bo odpowiedź otrzymuje podobną – brak finansów. Zwrócił się

do Pani E.D. że odpowiedź w jej sprawie będzie podobna. 

Romuald  Gasperowicz  –   zaznaczył,  że  sprawę  frezowania  zgłaszał  w  roku  ubiegłym  –  aspekt

przejścia  dla pieszych również.  Konieczne  jest  sfrezowanie  kolein  na  ul  Chrobrego na wysokości



skrzyżowania z ul. Stajkowską, a tak naprawdę sfrezowania wymaga  cały odcinek drogi wojewódzkiej

od Lubasza do Dębego (zaznaczył, że mamy inżynierów od budownictwa, teraz nowego prezesa GZK

to może coś w tym temacie powiedzieć) Jego zdaniem nawet od Lubasza do Sokołowa trzeba by

sfrezować na co sołtys wsi Sokołowa powiedział, że tam już nie ma co frezować.  

Romuald  Gasperowicz  –  zwrócił  uwagę,  że  zgłaszał  też  wniosek  dotyczący  malowania  pasów.

Stajkowo zostało pomalowane, ale pominięto odcinek  od Nowiny, chodzi o linię przed znakiem STOP

(jest tam bardzo niewidoczne miejsce) 

Romuald  Gasperowicz  –  w  zakresie  nowej  inwestycji  budowy drogi  Antoniewo  –  Krucz  (termin

realizacji upływa z tego co wie dzisiaj) Na tym odcinku do dnia dzisiejszego wystają konary – autobus

szkolny niejednokrotnie omijał te drzewa wyjeżdżając na środek drogi co stwarza niebezpieczeństwo

dla jadących z przeciwka. Przy wymijaniu pojazdów konary wbijają się w okna autobusu – są wakacje

to może się coś z tym zrobi. 

Romuald Gasperowicz –  zgłaszałem już pracownikom (Graj, Ratajczak) sprawę miękkiego pobocza

nowo wybudowanej  drogi Antoniewo – Krucz. Samochody jak zjeżdżają to wszystko się zapada –

dzisiaj po opadach wszystko spływa 

Romuald Gasperowicz  – po ostatnich opadach piasek wyjechał  na  drogę  wojewódzką  nr  140 –

podobny fakt miał miejsce w 2014 roku za Pana Górzyńskiego, ale wtedy ten odcinek był jeszcze

piaszczysty. Dzisiaj mamy asfalt i tak piach wyjechał na drogę wojewódzką.  

Romuald Gasperowicz – nawiązując do doziarnienia dróg zwrócił uwagę, że chyba nie będzie takiej

możliwości, ponieważ kiedy Pan Błoch był na dłuższym urlopie zastępująca go osoba z firmy Viabud

- Gmina w tym czasie „przespała” możliwość pozyskania żużla z firmy SW Solar (wiem o tym od Pana

Ryżka,  który  był  bardzo  zaangażowany  w roboty  drogowe  –  nie  wiem  czy  to  prawda),  dlatego

dostajemy teraz tylko to co się  nam „skapnie” , a wiem, że pospółka jest droga

Romuald Gasperowicz  – chciałbym, żeby były pomalowane pasy na drodze do Kruteczka do drogi

wojewódzkiej (ustawić znak STOP i wymalować linię ciągłą) oraz ustawić znak ograniczający prędkość

na zakręcie.

Romuald  Gasperowicz  – wymalować  trójkąciki  na  wyjeździe  drogi  Antoniewo  –  Krucz  (brak

oznakowania  poziomego,  nie  wiadomo  w  którym  momencie  powinien  kierowca  się  zatrzymać)

i wymalować linię ciągłą przed znakiem STOP na wyjeździe z drogi z Antoniewa



Romuald Gasperowicz – chcę bardzo ważne pytanie zadać Wójtowi bo w BIP , w protokole z WIOŚ

jest wskazanie, że Wójt powołał komisję  w sprawie zdiagnozowania co znajduje się w tym gruzie na

Sławienku i w jakich ilościach. Chciałbym się dowiedzieć w jakim trybie Wójt powołał komisję, która

zajmowała się sprawą azbestu w gruzie ( bo ja i moi koledzy sołtysi nie wiedzą) 

Wiceprzewodniczący RG -  zaznaczył, że temat dróg jest bardzo wrażliwy, chcielibyśmy by były jak

najlepsze na co Romuald Gasperowicz  – my tu gadamy przerzucamy się wnioskami  - jest  jakieś

minimum standardu – nie może tak być my,  mieszkamy w warunkach o obniżonym standardzie –

zapraszam wszystkich, broczymy po kostki w błocie – wystarczy  lekki opad. My musimy te 6 km

przejechać by dostać się do cywilizacji  – mało tego tymi  drogami jeżdżą autobusy szkolne. A co

z karetką pogotowia?  Stwierdził, że jest źle, bardzo źle. 

Wiceprzewodniczący RG – takie minimum standardu to na pewno to doziarnianie i równanie – na

pewno w miarę możliwości będziemy to utwardzać. Uwagi zostały zapisane i tradycyjnie otrzymacie

Państwo odpowiedź. 

Pani E.D.  powiedziała, że dziękuje za odpowiedź i nie oczekuje odpowiedzi na piśmie, a działania.

Podobnie Pan Romuald Gasperowicz stwierdził, że nie oczekuje odpowiedzi bo tu nie trzeba pisać, a

działać. 

Marek Wicher – nie ma sołtysa, ani radnego z Goraja, a po ulewach na zakręcie w Goraju spłynął

piasek i trzeba to posprzątać na drodze wojewódzkiej bo może tam dojść do wypadku. 

Pan P. B. - był zorganizowany Dzień Dziecka przez Rade Sołecką i  mieszkańców. Mam pytanie do

Przewodniczącej Komisji  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych -  w jakiej odległości  w naszej

gminie można sprzedawać, spożywać alkohol? Chcę taką odpowiedź uzyskać dzisiaj. 

Pan P. B. - kolejne pytanie jakie mi się nasuwa – była komisja, byli radni – chce się dowiedzieć czym

kierowali się radni przy wyborze lekarza? – czy nimi kierował tylko zysk – on jest niewielki bo tylko 90

groszy. Może radni (Cichorek, Węglewska) udzielą odpowiedzi, wskażą dlaczego i czym się kierowali,

wytłumaczą mieszkańcom, jakieś sugesQe.

Józef Cichorek – odpowiem na piśmie. 

Pan P. B. - chciałbym, żeby Pan udzielił odpowiedzi teraz, a jeżeli udzieli Pan na piśmie to jest nie fair

w  stosunku  do  mieszkańców,  ma  Pan  teraz  możliwość  wypowiedzenia  się  na  co  Pan  Cichorek

odpowiedział, że Pan P.B. otrzyma odpowiedź na piśmie- on nie musi teraz odpowiadać. 



Pan  B.P.  - kolejna  sprawa  dotyczy  GZK.  Były  jakieś  kradzieże  paliwa  –  oskarża  się  Prezesa,  że

zdefraudował jakiś 1000l paliwa.  Może Wójt poinformuje nas mieszkańców kto został przyłapany na

kradzież?, kto kradnie obecnie? – mamy na ten temat informacje  - może nowy Prezes się  tym

zajmie – są GPS – kto w jakim trybie jeździ, gdzie? 

Pan B.P. -  kolejne pytanie dotyczy azbestu – przed chwilą głosowaliśmy – te 17 tys. zł, środki które

zabezpieczaliśmy – czy to jest na nową utylizację azbestu na drogach? Czy to na to co jest nielegalne

na wysypisku? Chciałbym też uzyskać tą odpowiedź.

Pan  B.P.  - od dwóch lat  czekamy jako  mieszkańcy.  Wójt  podejmował  decyzję  wraz  z  radnymi  –

dostaliśmy od Mili 20 tys. zł na remont dachu w Szkole Podstawowej w Lubaszu na której znajduje

się obecnie eternit. Do dnia dzisiejszego nie wymieniono pokrycia. Nie wiemy co się stało z 20 tys. zł

– gdzie one zostały zagospodarowane?

Wójt Gminy – zwrócił się do pani z Nowiny, która od 38 lat przyjeżdża tuta. Chciałbym żeby takie

drogi  z asfaltu, kostki były wszędzie – niestety nie stać nas na to.  W tym roku przekazaliśmy 200 tys.

zła na bieżące utrzymanie dróg, w tym równanie i  wałowanie.  W tym okresie teraz możemy się

zgodzić, że po tak dużych opadach deszczu mamy z powrotem drogi jakie mamy. Nikt nie zamawiał

deszczu – staramy się wykonywać roboty przy odpowiedniej wilgotności. Firmy drogowe  ze względu

na panujące warunki atmosferyczne przerwały nawet roboty na 2-3 dni. Koszt tych robót to około

50-60tys. zł. Na zebraniach mieszkańcy zwracają uwagę, by nie tylko równać, ale także wałować i tak

postąpiliśmy.  Chcielibyśmy, aby stać nas było na wszystkie drogi asfaltowe. Z tego co pamiętam to

droga z Kruteczka do drogi wojewódzkiej (2009 lub 2010rok) kosztowała około 600 tys zł. Dzisiaj

planujemy wylać wjazd przy szkole w Kruczu – 40 tys. zł – to nie są tanie inwestycje. I etap budowy

drogi Stajkowo - Antoniewo w 2010 roku  i teraz II etap Antoniewo -  Krucz. Koszt tej inwestycji prawie

3 mln zł  na odcinek 2.834m.Dziekuję za uwagi dotyczące wypływającej wody wraz  z  piaskiem –

musimy to zgłosić. Jest powołana komisja do odbioru drogi – dzisiaj podpisałem zarządzenie w tej

sprawie.  Zwrócę  komisji  uwagę  na  aspekt  poboczy.  Jeżeli  chodzi  o  żużel  mamy  przedstawione

badania  techniczne  –  staramy  się  nie  doziarniać dróg  w miejscach zamieszkałych.  Co roku  jest

sprawozdanie ile ton na jakie sołectwo poszło. Nie przespaliśmy, żadnego terminu bo mamy umowę

podpisaną na 4-5 tys ton tego materiału. Niestety w firmie STEICO technologia nieco inaczej wygląda

i  tego żużla jest  mniej.  Dlatego najprawdopodobniej otrzymamy mniej tego żużla.   Jeżeli  chodzi

o komisję – miała to być komisja,  która ustali faktyczną, jak najbardziej prawdziwą informację ile



tego azbestu jest w gruzie. To 0,58 promila  - i mówiłem o tym na zebraniu z sołtysami, ale Pana

sołtysie  nie  było  –  one są  po  to,  by  wszystkie  te  problemy rozwiązać.   Natomiast  jeżeli  chodzi

o  sprawę poprzedniego prezesa to złożył  on rezygnację,  która Rada Nadzorcza przyjęła.  Nikt  nie

powiedział,  że  ktoś  coś  ukradł  (co  Pan  tutaj  sugeruje)  Mówi  się  o  nieprawidłowościach  –  jest

nierozliczone 1.000l paliwa  i czekamy na wyjaśnienia.  

Pan P.B. - Prezes nie chciał załatwić tej sprawy – pozostawił ją Panu – kilku pracowników straciło

pracę, z jakiego powodu – Pan wie – pozostali też mają nieczyste sumienie. Chciałbym aby Pan tą

sprawę zbadał, zadzwonił do Prezesa i zapytał co ma do powiedzenia. 

Wójt Gminy – jeżeli chodzi o 1.000 l paliwa to wykazał to audyt. Pani kontrolująca zapytała prezesa

i księgowego. Wszystkie wnioski poszły do Rady Nadzorczej – w informacji Wójta przedstawiłem te

wnioski. Do dzisiaj sprawy te nie zostały wyjaśnione, ani przez Prezesa, ani przez Radę Nadzorczą.

Można się zastanowić co by było, gdyby audytu nie było – może do dzisiaj byśmy nie wiedzieli o tych

nieprawidłowościach.  Pozostaje do wyjaśnienia  także sprawa sprzedaży ciągnika. Ponad 20 tys zł

przeznaczane na remont i sprzedaż tego pojazdu za 15 tys zł.  

Pan P.B. - mam na ten temat wiedzę. Nie chcę tu bronić Prezesa, ale nie chcę aby Pan jako Wójt

oczerniał tą osobę  bo był Pan przy rozmowach, był radca prawny – Prezes pytał w sprawie sprzedaży

ciągnika, a teraz się go oczernia. Trzeba wskazać faktury kiedy i przez kogo był ciągnik remontowany

bo tam jest odpowiedź. 

Wiceprzewodniczący RG – to  nie  miejsce  na prowadzenie polemiki, te sprawy będą sprawdzane

i wyjaśniane. 

Pan P.B. - osobę, która nie jest na sesji zawsze łatwo oczernić. Prezes jest na zwolnieniu – nie może

się bronić, przedstawić swoich argumentów – fajnie się kopie leżącego ( ja tak to odczuwam i wiele

innych osób także)  Spółka wygenerowała zysk, dlaczego zwalnia się tą osobę?  Wójt przeprowadził

audyt na własne żądanie – nie informując nikogo – Pan przyprowadził tą osobę aby przeprowadziła

audyt nie zachowując nawet trybu kontroli. 

Wiceprzewodniczący RG –  Prezes powinien tu być. 

Wójt  Gminy –  nikt nie kopie leżącego. Mogłem przeprowadzić audyt jako właściciel na co P. P.B.

powiedział,  że  to znaczy, że Wójt brał w tym udział



Wójt Gminy – nie brałem żadnego udziału i proszę nie niadinterpretowywać  i  przeinaczać mojej

wypowiedzi. Jeżeli chodzi o azbest 17 tys. to nie 17, a 16 tys. zł w ramach poprawek do budżetu

zabezpieczone zostały na utylizację azbestu z dachów. Gmina miała już zabezpieczone środki do

programu powiatowego, ale jest dużo więcej chętnych osób, które zamierzają zmienić azbestowe

pokrycie dachowe. Jeżeli chodzi o budynek szkoły to tam jest obecnie przedszkole, a nie szkoła. To

nie było tak, że coś za coś.  Mila przekazała darowiznę na Przedszkole Bajka – rozliczenie otrzyma

Pan pocztą.

Pan Romuald Gasperowicz zapytał ponownie w jakim trybie Wójt powołał Komisję ds azbestu (na

zebraniu  nie  byłem  bo  byłem  chory  za  co  przepraszam  swoich  mieszkańców).  Zdaniem  P.

Gasperowicza inni sołtysi o tej komisji też nie byli powiadomieni zapytał dlaczego inni sołtysi zostali

pominięci, a chcieliśmy też brać udział jeżeli to było prawnie możliwe. 

Wójt  Gminy  – z  sołtysów  była  w  komisji  tylko  Pani  sołtys  Sławna  na  co  Pan   Gasperowicz

odpowiedział,  że  należy  w takim razie  zmienić  zapis w  protokole  z  WIOŚ bo wpisano  sołtysi,  a

protokół został przez Wójta podpisany.

Z-ca Wójta Grażyna Graj – jeżeli chodzi o odległości w przypadku sprzedaży alkoholu to  z tego co

pamiętam to jest 50 m od plaży i 15 m od obiektów  publicznych, ale mogę się mylić – udzielimy

Panu odpowiedzi pisemnej. 

Ad.    Zakończenie obrad  

Wobec wyczerpania porządku Wiceprzewodniczący Paweł Strawa zamknął obrady XXIX sesji  Rady

Gminy Lubasz. 

Sesja zakończyła się o godz. 17:40

Protokołowała Janina Szwerkolt

Sekretarz obrad  Zenon Koplin 


